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§ 73 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 10 april 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK24219198 Regeringens brottsförebyggande strategi Barriärer mot 

brott 
• STK-2024-582-1 Verksamhetsberättelse 2023 - Centrala pensionärsrådet 
• STK-2024-584-1 Verksamhetsberättelse 2023 - Malmö stads 

funktionshinderråd 
• STK24219615 Följebrev - Information och besvärshänvisning gällande   

detaljplanför del av fastighet Tågarp 171  
Västervångskolan  Burlövs kommun 

• STK24219616 Beslut Burlövs kommun KF 2024-03-18 Antagande av 
detaljplan för del av fastigheten Tågarp 171  
Västervångskolan 

• STK-2024-660-3 Kvalitetsberättelse 2023 Arbetsmarknads- och 
socialnämnden 

• STK-2024-660-1 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240321 § 99 
• STK-2023-191-20 Information angående entledigande i de regionala 

djurförsöksetiska nämnderna 
• STK-2023-191-21 Entledigande av ledamot i Malmö/Lund djurförsöksetiska 

nämnd 
• STK-2023-191-22 Entledigande av ledamot i Malmö/Lunds 

djurförsöksetiska nämnd 
• STK-2024-37-7 Protokoll KCS II 240322 
• STK-2024-37-8 Protokoll KCS I 240405 Justerat 
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§ 74 Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 
   

Beslutsunderlag 
• Sammanställning delegationsbeslut KS 240410 

 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 
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§ 75 Förlängt förordnande av revisionsdirektör 

STK-2024-298 
 
Sammanfattning 
Ärendet gäller en förlängning av Ann-Marie Eks (f. 71) förordnande som revisionsdirektör 
för stadsrevisionen. Ann-Marie Ek har för närvarande en tillsvidareanställning och ett 
tidsbegränsat förordnade som revisionsdirektör som gäller under perioden från och med 5 
juli 2018 till och med 30 juli 2024. 
 
De sakkunniga som biträder revisorskollegiet ska väljas och anlitas av revisorskollegiet själv 
enligt kommunallagen. Revisorskollegiet har beslutat att fortsatt välja och anlita Ann-Marie 
Ek som revisionsdirektör vid stadsrevisionen. Ärendet är skickat för vidare handläggning 
till kommunstyrelsen och dess arbetsgivarutskott. 
 
Stadskontorets förslag är att Ann-Marie Eks förordnande som förvaltningsdirektör med 
placering på stadsrevisionen förlängs till och med den 1 augusti 2030. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen förlänger Ann-Marie Eks förordnande som 
förvaltningsdirektör med placering på stadsrevisionen till och med den 1 augusti 
2030. 

Beslutet skickas till  
Revisorskollegiet 
Revisionsdirektören 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 127 Förlängt förordnande av revisionsdirektör 
• Förslag till beslut AGU 240227 § 7 Förlängt förordnande av revisionsdirektör 
• G-Tjänsteskrivelse AGU 240227 Förlängt förordnande av revisionsdirektör 
• Revisorskollegiet beslut 240124 § 17 
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§ 76 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan för ekologiskt 
funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 
2019-2030 (period 2024-2026) 

STK-2023-1707 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne har remitterat förslag till Handlingsplan för ekologiskt funktionella 
landskap – Insatsområden för grön infrastruktur 2019–2030 (period 2024–2026) till Malmö 
stad för synpunkter. Kommunstyrelsen har översänt ärendet till miljöförvaltningen, 
stadsbyggnadskontoret och fastighets- och gatukontoret för yttrande. Den remitterade 
handlingsplanen är omfattande och innehåller en mängd åtgärder. En prioritering av 
åtgärderna saknas och en tydlig samordning av genomförandet krävs. Dessutom kommer 
tillskjutna medel utgöra en viktig förutsättning för genomförandet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Länsstyrelsen Skåne. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 128 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan 

för ekologiskt funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 
2019-2030 (period 2024-2026) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan för 
ekologiskt funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 

• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan för 
ekologiskt funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 

• Remissvar fastighets- och gatukontoret 
• Remissvar stadsbyggnadskontoret 
• Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan för ekologiskt funktionella landskap i 

Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 2019-2030 (period 2024-2026) 
• Handlingsplan för ekologiskt funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön 

infrastruktur 2019-2030 (period 2024-2026) 
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§ 77 Remiss Socialdepartementet - För barn och unga i samhällsvård 
(SOU 2023:66) 

STK-2023-1659 
 
Sammanfattning 
Socialdepartementet har erbjudit Malmö stad att yttra sig kring betänkandet För barn och 
unga i samhällsvård (SOU 2023:66). Arbetsmarknads- och socialnämnden, 
grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Stadskontoret delar nämndernas bedömningar och inkluderar dessa i förslaget till yttrande 
där syftet med betänkandet välkomnas. Kommunen har dock vissa synpunkter bland annat 
vad gäller beslut om var den unge ska vistas under vårdtiden. Vidare har kommunen 
synpunkter på vilka instanser som bör ha ansvar för tillståndsgivning, på återkallelser av 
tillstånd till familjehem och på att familjehemsvård i första hand ska övervägas för unga i 
åldern 18–20. Malmö stad har också synpunkter på förslaget att en särskild 
kunskapsbedömning ska göras vid varje placering och varje skolbyte. Kommunstyrelsen 
föreslås godkänna förslaget till yttrande och skicka yttrandet till Socialdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar på följande ändringar i kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till yttrande: 

• I avsnittet yttrandes tredje stycke: Lägga till meningen "Det gäller både ordinarie 
skola och anpassad skola" som tredje mening. 
  

• I avsnittet 5.5.3: Lägga till meningen "Malmö stad vill även understryka att det, 
utöver att möjlighet till delaktighet och information behöver utformas så att barn 
med behov av bildstöd och annan alternativ och kompletterande kommunikation 
kan ta del av dem, även behöver finnas kunskap hos personal om 
funktionsnedsättning samt kompetens att möta och kommunicera med dessa 
barn" som avslutande mening. 
  

• I avsnittet 6.6.11 och 6.6.17, tredje stycket: Lägga till meningen "Malmö stad 
ställer sig även frågande till om förslagen även innefattar eller är kopplade till 
beslut om familjehem enligt LSS § 9.8 och önskar ett förtydligande gällande 
detta" som avslutande mening. 
  

• I avsnittet 6.6.11 och 6.6.17: Lägga till ett fjärde stycke med följande text "Malmö 
stad vill även lyfta behovet av särskilda och lämpliga krav på och kompetens hos 
den som utreder familjehemsplacering, eller annan placering av barn och unga 
inom tvångsvården. Detta är särskilt viktigt vid placering i förstärkta familjehem. 
Det är positivt att utredningen lyfter att förstärkta familjehem ska ha kompetens 
och rätt förutsättningar för att ta emot ett barn med särskilt stora vårdbehov, 
men det vore önskvärt att kraven på familjehemmen i dessa fall tydliggjordes 
ytterligare". 
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• I avsnittet 10.5.2, första stycket: Stryka följande del av den avslutande meningen 
"och Malmö stad ser därför inte någon uppenbar anledning till ytterligare 
reglering". 
  

• I avsnittet 10.5.2, andra stycket: Stryka första meningen "Malmö stad ser inte ett 
behov av testning vid varje skolbyte". 
  

• I avsnittet 10.5.2, tredje stycket: Lägga till följande text som avslutande 
mening "Malmö stad är dock positiv till att vikt läggs vid behovet av att 
uppmärksamma särskilda behov av stöd och av specialpedagogisk kompetens när 
sådan inte finns tillgänglig, och vill betona att detta behöver ske både i ordinarie 
skola och anpassad skola". 
  

• I avsnittet 10.5.2, fjärde stycket: I första meningen ersätta "är mycket" med "kan 
vara". 
  

• I avsnittet 10.5.2, fjärde stycket: Stryka den avslutande meningen "Att dessutom 
bli testad i alla ämnen ökar stressen vilket kan leda till att testresultaten blir 
missvisande". 
  

• I avsnittet 10.5.4: Lägga till meningen "Malmö stad vill även här betona vikten av 
kunskap om neuropsykiatriska diagnoser och andra funktionsnedsättningar hos 
den vårdgivande personalen och om hur man kan bemöta dessa unga på bästa 
möjliga sätt" som avslutande mening. 

 

Anders Skans (V) yrkar att de meningar om de negativa effekterna av tester i 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut ska vara kvar. Det gäller följande tre 
meningar: 

• I avsnittet 10.5.2, första stycket, i den avslutande meningen: "och Malmö stad ser 
därför inte någon uppenbar anledning till ytterligare reglering". 
  

• I avsnittet 10.5.2, andra stycket, första meningen: "Malmö stad ser inte ett behov 
av testning vid varje skolbyte". 
  

• I avsnittet 10.5.2, fjärde stycket, den avslutande meningen: "Att dessutom bli 
testad i alla ämnen ökar stressen vilket kan leda till att testresultaten blir 
missvisande." 

 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) reviderade förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 3. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Grundskolenämnden 
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Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 146 Remiss Socialdepartementet - För barn och 

unga i samhällsvård (SOU 2023:66) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet - För barn och unga 

i samhällsvård (SOU 2023:66) 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet - För barn och 

unga i samhällsvård (SOU 2023:66) 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240228 § 59 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240221 § 26 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240223 § 31 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens arbetsutskott beslut 240214 § 29 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss från Socialdepartementet - För barn och unga i samhällsvård (SOU 

2023:66) 
• För barn och unga i samhällsvård - Volym 1 (SOU 2023:66) 
• För barn och unga i samhällsvård - Volym 2 (SOU 2023:66) 
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§ 78 Remiss Socialdepartementet - Boverkets rapport Utvärdering av 
lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag - Rapport 2023:11 

STK-2023-1753 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att lämna synpunkter på utvärdering av lagen (2018:222) om 
bostadsanpassningsbidrag. 
 
Boverket har på uppdrag av regeringen utvärderat utvecklingen av 
bostadsanpassningsbidraget, sedan lagen förändrades 2018. I uppdraget har Boverket tittat 
på vilka hinder det finns för att personer med funktionsnedsättningar ska få tillgång till 
nödvändiga anpassningar i bostaden. Boverket föreslår några ändringar i lagen. Bland annat 
är förslagen att familjehem åt en person med funktionsnedsättning ska kunna beviljas 
bostadsanpassningsbidrag, rullstolsgarage ska åter vara bidragsberättigade, ägare av 
flerbostadshus ska kunna överta bostadsanpassningsbidrag och kunna söka om 
reparationsbidrag, samt ett antal tydliggörande kompletteringar. 
 
Stadsbyggnadsnämnden och funktionsstödsnämnden har lämnat synpunkter i ärendet. 
Förslaget är att lämna yttrande i enlighet med nämndernas synpunkter. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Stadsbyggnadsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 129 Remiss Socialdepartementet - Boverkets 

rapport Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag - Rapport 
2023:11 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet - Boverkets rapport 
Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag - Rapport 2023:11 

• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet  - Boverkets 
rapport Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag - Rapport 
2023:11 

• Funktionsstödsnämnden beslut 240219 § 20 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240227 § 41 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Remiss Socialdepartementet  - Boverkets rapport Utvärdering av lagen (2018:222) 

om bostadsanpassningsbidrag - Rapport 2023:11 
• Boverkets rapport Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag – 

Rapport 2023:11 
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§ 79 Remiss Socialdepartementet - Vidareanvändning av hälsodata för 
vård och klinisk forskning (SOU 2023:76) 

STK-2023-1762 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över rubricerad utredning. Yttrandet ska ha 
kommit in till Socialdepartementet senast den 3 april 2024. Anstånd till och med den 10 
april 2024 har dock beviljats. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har remitterats internt i 
egenskap av fackförvaltning. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 130 Remiss Socialdepartementet - 

Vidareanvändning av hälsodata för vård och klinisk forskning (SOU 2023:76) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet - Vidareanvändning 

av hälsodata för vård och klinisk forskning (SOU 2023:76) 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Socialdepartementet - Vidareanvändning 

av hälsodata för vård och klinisk forskning (SOU 2023:76) 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240222 § 25 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Remiss Socialdepartementet - Vidareanvändning av hälsodata för vård och klinisk 

forskning (SOU 2023:76) 
• Vidareanvändning av hälsodata för vård och klinisk forskning Del 1 
• Vidareanvändning av hälsodata för vård och klinisk forskning Del 2 
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§ 80 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet  - Naturvårdsverkets 
skrivelse Regeringsuppdrag om kriteriet yrkesmässig och om 
kriterier vid prövning av tillstånd för avfallstransport 

STK-2023-1772 
 
Sammanfattning 
Klimat- och näringslivsdepartementet har på remiss översänt Naturvårdsverkets skrivelse 
om översyn av kriteriet yrkesmässig och om kriterier vid prövning av tillstånd för 
avfallstransport. 
 
Kommunstyrelsen har översänt internremissen till tekniska nämnden och miljönämnden. 
Med utgångspunkt i nämndernas yttrande har stadskontoret tagit fram ett förslag till 
yttrande. Bedömningen är att Naturvårdsverkets föreslagna skrivelse bidrar till större 
möjligheter att följa upp gällande lagstiftning genom tillsyn och därigenom motverka illegal 
avfallshantering. Skrivelsens förslag innebär även en ökad tydlighet och förenkling för 
verksamheterna. 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att avge yttrande till Klimat- och 
näringslivsdepartementet, i enlighet med stadskontorets förslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 131 Remiss Klimat- och näringslivsdep. - NVV:s 

skrivelse Regeringsuppdrag om kriteriet yrkesmässig och om kriterier vid prövning 
av tillstånd för avfallstransport 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Klimat- och näringslivsdep. - 
Naturvårdsverkets skrivelse Regeringsuppdrag om kriteriet yrkesmässig och 

• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Klimat- och näringslivsdep. - 
Naturvårdsverkets skrivelse Regeringsuppdrag om kriteriet yrkesmässig och 

• Tekniska nämnden beslut 240226 § 43 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Miljönämnden beslut 240222 § 38 
• Remissvar miljönämnden 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet av Naturvårdsverkets skrivelse 

Regeringsuppdrag om kriteriet yrkesmässig och om kriterier vid prövning av 
tillstånd för avfallstransport 

• Skrivelse om kriteriet yrkesmässig och om kriterier vid prövning av tillstånd för 
avfallstransport 
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§ 81 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Ytterligare steg för 
ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet 

STK-2023-1777 
 
Sammanfattning 
Europeiska kommissionen har i en formell underrättelse framfört synpunkter på hur 
Europaparlamentets och rådets direktiv 2011/92/EU av den 13 december 2011 om 
bedömning av inverkan på miljön av vissa offentliga och privata projekt (MKB-direktivet) 
har genomförts i svensk rätt och Klimat- och näringslivsdepartementet har nu för yttrande 
översänt promemorian ”Ytterligare steg för att förbättra genomförandet av MKB-
direktivet” (KN2023/04664). 
 
I promemorian presenteras förslag som syftar till att ytterligare förbättra det svenska 
genomförandet av direktivet. Förslagen innebär i huvudsak att vissa verksamheter och 
åtgärder ska anmälas till tillsynsmyndigheten som ska göra en bedömning i frågan om 
huruvida verksamheten eller åtgärden kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 132 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Ytterligare steg för ett förbättrat genomförande av 
MKB-direktivet 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Ytterligare steg för ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet 

• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Ytterligare steg för ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet 

• Stadsbyggnadsnämnden beslut 2240227 § 39 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240306 § 42 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Miljönämnden beslut 240222 § 33 
• Remissvar miljönämnden 
• Promemoria - Ytterligare steg för ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Ytterligare steg för ett 

förbättrat genomförande av MKB-direktivet 
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§ 82 Remiss Justitiedepartementet - Preskription av avlägsnandebeslut 
och vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 

STK-2024-344 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över rubricerat delbetänkande, i vilket det 
föreslås bland annat förändrade regler om preskription av beslut om avvisning och 
utvisning (gemensamt kallade avlägsnandebeslut) och återreseförbud som inte meddelats av 
allmän domstol.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Justitiedepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att kommunstyrelsen ska avslå förslaget om förändringar i 
reglerna om preskription av beslut om avvisning och utvisning och återreseförbud som inte 
meddelats av allmän domstol. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 4. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 133 Remiss Justitiedepartementet - Preskription 

av avlägsnandebeslut och vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Justitiedepartementet - Preskription av 

avlägsnandebeslut och vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Justitiedepartementet - Preskription av 

avlägsnandebeslut och vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 
• Remiss Justitiedepartementet - Preskription av avlägsnandebeslut och vissa frågor 

om återreseförbud (SOU 2024:10) 
• Preskription av avlägsnandebeslut och vissa frågor om återreseförbud (SOU 

2024:10) 
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§ 83 Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare skydd för 
offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) 

STK-2024-125 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Justitiedepartementet getts möjlighet att yttra sig över promemorian Ett 
starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1). 
 
Stadskontoret ställer sig positiv till förslaget om ett utökat skydd för offentliganställda mot 
våld, hot och trakasserier. En nationell stödfunktion bör kunna bidra till minskad utsatthet 
men också till en ökad benägenhet att anmäla brott. Stadskontoret skulle gärna vilja att stöd 
tas fram för att minska utsattheten hos skolpersonal som utsätts för våld, hot eller 
trakasserier av elever som är under 15 år. 
 
Skälen till att beslut som huvudregel ska förses med namn på beslutsfattare är förståeliga 
men Stadskontoret anser att det vore önskvärt med ytterligare utredning och analys kring 
de undantagssituationer där behovet av att tillgodose offentliganställdas säkerhet får anses 
väga tyngre än enskildas rätt att ta del av uppgifter om beslutfattares och andra anställdas 
namn. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Justitiedepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar att första stycket i avsnitt 13.9 i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till yttrande ska strykas och ersättas med följande text: 
"Att dölja uppgifter kring beslutsfattare innebär en rättsosäkerhet och en förflyttning av 
makt mellan individ och myndighet. Malmö stad anser att den enskilda individen ska få ta 
del av uppgifter kring beslutsfattare. I de fall det förekommer en risk för hot och våld 
gentemot enskilda handläggare bör myndighetschef eller annan person i ledande position 
kunna stå som beslutsfattare". 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 6. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 147 Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare 

skydd för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare skydd 

för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare 

skydd för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240228 § 60 Reservation (V) och 

Särskilt yttrande (M) 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, 

hot och trakasserier (SOU 2024:1) 
• Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 

2024:1) 
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§ 84 Remiss Finansdepartementet - Förändring genom försök - 
försöksverksamhet i den kommunala sektorn (SOU 2023:94) 

STK-2024-126 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Finansdepartementet erbjudits att lämna synpunkter på ett betänkande 
rörande försöksverksamhet i den kommunala sektorn. Försöksverksamheten syftar till att 
skapa nya grepp för att möta samhällsutmaningar av olika slag. I förslaget till yttrande 
ställer sig stadskontoret principiellt positivt till betänkandet men har också synpunkter på 
enskilda delar av utredningen. Vidare ser stadskontoret att försöksverksamhet och andra 
nya grepp kan innebära både kostnader och förändrade ansvar för kommunerna. Här vill 
stadskontoret lyfta vikten av att finansieringsprincipen tillämpas och att eventuell påverkan 
på den kommunala självstyrelsen beaktas. Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner 
yttrandet och skickar det till Finansdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 134 Remiss Finansdepartementet - Förändring 

genom försök - försöksverksamhet i den kommunala sektorn (SOU 2023:94) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Finansdepartementet - Förändring 

genom försök - försöksverksamhet i den kommunala sektorn (SOU 2023:94) 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Finansdepartementet - Förändring 

genom försök - försöksverksamhet i den kommunala sektorn (SOU 2023:94) 
• Yttrande från SKR - Förändring genom försök - SOU 2023-94 
• Remissvar Lantmäterimyndigheten 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240222 § 24 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Förändring genom försök - försöksverksamhet i den kommunala sektorn (SOU 

2023:94) 
• Remiss Finansdepartementet - Förändring genom försök från 

försöksverksamhetskommittén (SOU 2023:94) 
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§ 85 Remiss Finansdepartementet - Anpassningar av 
upphandlingslagstiftningen med anledning av EU:s IPI-förordning 

STK-2024-150 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Finansdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på promemorian 
Anpassningar av upphandlingslagstiftningen med anledning av EU:s IPI-förordning. 
 
I promemorian föreslås vissa anpassningar i upphandlingslagstiftningen med anledning av 
IPI-förordningen. Förslagen i promemorian innebär att det i upphandlingslagarna 
synliggörs att det kan finnas bestämmelser som rör offentlig upphandling i unionsrättsliga 
bestämmelser och att sådana bestämmelser kan ha företräde framför den nationella 
lagstiftningen. Vidare anpassas vissa bestämmelser för att tydliggöra leverantörers rätt till 
rättsmedel vid upphandlande myndigheters felaktiga tillämpning av unionsrättsliga 
bestämmelser om offentlig upphandling. Det klargörs även att upphandlande myndigheters 
tillämpning av sådan unionsrätt ingår i tillsynsmyndighetens tillsynsområde. 
 
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2025. 
 
Stadskontoret ställer sig positiv till förslagen i promemorian. Förslaget är att 
kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 135 Remiss Finansdepartementet - Anpassningar 

av upphandlingslagstiftningen med anledning av EU:s IPI-förordning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Remiss Finansdepartementet - Anpassningar av 

upphandlingslagstiftningen med anledning av EU:s IPI-förordning 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Remiss Finansdepartementet - Anpassning av 

upphandlingslagstiftningen med anledning av EU:s IPI-förordning 
• Remiss Finansdepartementet - Anpassningar av upphandlingslagstiftningen med 

anledning av EU:s IPI-förordning 
• Anpassningar av upphandlingslagstiftningen med anledning av EUs -IPI-förordning 
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§ 86 Remiss Boverket - Förslag till föreskrifter om regionplan 

STK-2023-1754 
 
Sammanfattning 
Boverket har skickat ”Boverkets förslag till föreskrifter om regionplan; med 
konsekvensutredning” på remiss till Malmö stad. Syftet med föreskrifterna är att precisera 
kravet i byggförordningen om att regionplaner ska utformas så att uppgifterna i dem kan 
tillgängliggöras och behandlas digitalt. Det ska underlätta för en obruten digital 
samhällsbyggnadsprocess. 
 
Ärendet har skickats på internremiss till stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden 
som har lämnat yttranden. Stadskontoret har utifrån detta tagit fram ett förslag till yttrande. 
Övergripande bedöms en digital samhällsbyggnadsprocess som positiv, men det är viktigt 
att i både region- och översiktsplaner också behålla flexibiliteten i utformningen. 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott att godkänna yttrandet och skicka 
det till Boverket.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Boverket. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Boverket 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §153 Remiss Boverket - Förslag till föreskrifter om 

regionplan 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Remiss Boverket - Förslag till föreskrifter om 

regionplan 
• Förslag till yttrande KSAU 240408 Remiss Boverket - Förslag till föreskrifter om 

regionplan 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240227 § 40 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 44 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remiss Boverket - Förslag till föreskrifter om regionplan 
• Boverkets förslag till föreskrifter om regionplan; med konsekvensutredning 
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§ 87 Ansökan från Fryshuset Malmö om verksamhetsstöd för åren 2024-
2026 

STK-2023-1689 
 
Sammanfattning 
Fryshuset Malmö har inkommit med en ansökan till kommunstyrelsen om årligt 
ekonomiskt stöd på 2 000 000 kronor för perioden 2024-2026. De sökta medlen ska främst 
användas till att finansiera lokalhyran och löner i syfte att utöka öppettiderna för 
mötesplatsen. Finansieringen av lokalhyran utgör en grundförutsättning för Fryshuset att 
erbjuda både prosociala aktiviteter samt utbildningar, samtalsgrupper och färdighetsträning 
till sina deltagare. 
 
Fryshuset har i sin ansökan bland annat tagit avstamp i den riskanalys och områdesprofil 
som tagits fram av områdesteamet i område 9 inom ramen för Communities That Care 
(CTC). Vidare uttrycker Fryshuset att deras arbete framöver ännu tydligare kommer att 
rikta sig mot att möta områdets prioriterade risk- och skyddsfaktorer, i syfte att bidra till 
måluppfyllelsen inom kommunfullmäktiges målområden ”en stad med goda 
uppväxtvillkor” och ”en jämlik stad”. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att bevilja Fryshuset 2 000 000 kronor för 
verksamhetsåret 2024. Stadskontoret föreslår samtidigt en inriktning som möjliggör mer 
långsiktigt stöd till Fryshusets verksamheter. Stödet föreslås inarbetas i kommunstyrelsens 
nämndsbudget för 2025 och 2026.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar Fryshuset Malmö 2 000 000 kronor för 
verksamhetsåret 2024 med finansiering från kommunstyrelsens anslag för 
stadigvarande medlemsavgifter och bidrag. 
  

2. Kommunstyrelsens inriktning är att bevilja Fryshuset Malmö ett årligt bidrag på 
2 000 000 kronor 2025-2026. 
  

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att inför varje nytt budgetår under 
perioden 2025 - 2026 initiera ett ärende som innebär att kommunstyrelsen fattar 
beslut om bidrag till Fryshuset Malmö. 
  

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att i samarbete med 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen, kulturförvaltningen samt 
fritidsförvaltningen följa upp och utvärdera hur medel använts under 
verksamhetsåret 2024 samt återrapportera detta till kommunstyrelsen senast maj 
2025. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
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Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 8. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 9. 

Beslutet skickas till  
Fryshuset Malmö 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240325 §123 Ansökan från Fryshuset Malmö om 

verksamhetsstöd för åren 2024-2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230325 Ansökan från Fryshuset Malmö om 

verksamhetsstöd för åren 2024-2026 
• Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset 
• Bilaga 1. Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset - Fördjupad problembild 
• Bilaga 2. Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset - Verksamheter 
• Bilaga 3. Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset - Komplettering målbild 
• Bilaga 4. Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset - Stadgar för Stiftelsen Fryshuset 

Malmö (STK-2022-962-3) (0) 
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§ 88 Återrapportering av beviljad ansökan från Yalla Trappan om bidrag 
till projekt Yalla lotsar - För mammors ökade egenmakt och 
inkludering 

STK-2022-1296 
 
Sammanfattning 
Yalla Trappan beviljades 1 500 000 kronor från kommunstyrelsens anslag för projekt och 
utredningar till projektet Yalla Lotsar för 2023. Yalla Trappan har nu inkommit med en 
återrapportering av beviljade medel. Förslaget är att återrapporteringen godkänns.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av projektet Yalla Lotsar för 
2023. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 10. 

Beslutet skickas till  
Yalla Trappan 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240318 § 112 Återrapportering av beviljad ansökan från 

Yalla Trappan om bidrag till projekt Yalla lotsar - För mammors ökade egenmakt 
och inkludering 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240318 Återrapportering av beviljad ansökan från Yalla 
Trappan om bidrag till projekt Yalla lotsar 

• Årssammanfattning Yalla Lotsar - 2023 
• Yalla Lotsar Sammanställning av kvantitativa data Projektår 2023 
• Resultatrapport Yalla Trappan 2023 
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§ 89 Återrapportering av beviljade medel till Malmö Mot Diskriminering 
2023 

STK-2023-1699 
 
Sammanfattning 
Malmö mot Diskriminering (MMD) har genom ett inriktningsbeslut (STK-2023-446) fått 
möjlighet att avropa medel om 1 345 000 kronor för 2023, 2024 och 2025. Föreningen har 
under en längre tid fått medel från Malmö stad och såväl stadskontoret som övriga 
förvaltningar har under flera år tagit del av kunskapshöjande insatser om att motverka och 
hantera diskriminering i olika former. 
 
Med bakgrund av detta inkommer MMD med en redovisning av hur medlen nyttjats i 
verksamheten. Föreningen fick under 2023 verksamhetsstöd om 1 345 000 kronor. MMD 
har inkommit med en årsredovisning och verksamhetsberättelse. 
 
Under 2023 har föreningen bland annat arbetat med kunskapshöjande insatser mot 
trakasserier och diskriminering. Föreningen har även ingått i en forskningscirkel för en 
jämlik och inkluderande hyresmarknad. Syftet har varit att motverka den diskriminering 
som råder på hyresmarknaden. 
 
Stadskontorets förslag är att godkänna föreningen MMD:s återredovisning. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner föreningen Malmö mot Diskriminerings 
återrapportering om hur verksamhetsbidraget om 1 345 000 kronor använts för 
år 2023. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 11. 

Beslutet skickas till  
Malmö mot Diskriminering 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240318 § 110 Återrapportering av beviljade medel till 

Malmö Mot Diskriminering 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240318 Återrapportering av beviljade medel till Malmö 

mot Diskriminering 2023 
• Verksamhetsberättelse Malmö mot diskriminering 
• Årsredovisning 2023 Malmö mot diskriminering 
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§ 90 Bidrag Malmö Mot Diskriminering 2024 

STK-2023-1698 
 
Sammanfattning 
Malmö mot Diskriminering (MMD) har genom ett inriktningsbeslut (STK 2023–446) fått 
möjlighet att avropa medel om 1 345 000 kronor för 2023, 2024 och 2025. I ärendet 
beslutade kommunstyrelsen att ge stadskontoret i uppdrag att inför varje nytt budgetår 
under perioden 2024–2025 initiera ett ärende som innebär att kommunstyrelsen fattar 
beslut om bidrag för Malmö mot Diskriminerings grundverksamhet. 
 
Föreningen har under en längre tid fått medel från Malmö stad och såväl stadskontoret 
som övriga förvaltningar har under flera år tagit del av kunskapshöjande insatser om att 
motverka och hantera diskriminering i olika former. 
 
Under 2023 har föreningen bland annat arbetat med kunskapshöjande insatser mot 
trakasserier och diskriminering. Föreningen har även ingått i en forskningscirkel för en 
jämlik och inkluderande hyresmarknad. Syftet har varit att kunna motverka den 
diskriminering som råder på hyresmarknaden. 
 
Stadskontorets förslag är att bevilja föreningen Malmö mot Diskriminering 1 345 000 
kronor ur kommunstyrelsens anslag för stadigvarande medlemsavgifter och bidrag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar föreningen Malmö mot Diskriminering bidrag om  
1 345 000 kronor för år 2024 med finansiering ur kommunstyrelsens anslag för 
stadigvarande medlemsavgifter och bidrag. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 12. 

Beslutet skickas till  
Malmö mot Diskriminering 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240318 § 111 Bidrag Malmö Mot Diskriminering 2024 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240318 Bidrag Malmö Mot Diskriminering 2024 
• Verksamhetsberättelse 2023 Malmö mot Diskriminering 
• Årsredovisning 2023 Malmö mot Diskriminering 
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§ 91 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens medel för strategiska 
jobbsatsningar 2024 

STK-2024-359 
 
Sammanfattning 
Strategiska jobbsatsningar är utvecklingsmedel som kommunstyrelsen fördelar till berörda 
nämnder för särskilda insatser som bedöms öka måluppfyllelsen för 
kommunfullmäktigemålet Malmö stad ska verka för att öka andelen Malmöbor som är 
självförsörjande. Medlen ska bidra till kommunfullmäktigemålet genom att fokusera på 
nytänkande idéer och utvecklingsinsatser som nämnderna bedömer har särskilt stor effekt 
på måluppfyllelsen. I ärendet beskrivs Stadskontorets förslag på hur en del av de tilldelade 
medlen ska användas 2024. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå 
kommunstyrelsen besluta i enlighet med förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar Pink Programming 350 000 kronor för verksamhet 
2024 med finansiering från kommunstyrelsens ram. 
  

2. Kommunstyrelsen beviljar Foo Café 350 000 kronor för verksamhet 2024 med 
finansiering från kommunstyrelsens ram. 
  

3. Kommunstyrelsen beviljar ReDI School 500 000 kronor för verksamhet 2024 
med finansiering från kommunstyrelsens ram. 
  

4. Kommunstyrelsen beviljar Sydsvenska Handelskammaren 200 000 kronor för 
verksamhet 2024 med medel från kommunstyrelsens ram. 
  

5. Kommunstyrelsen uppmanar Pink Programming, Foo Café och ReDI School att 
återkomma med återapportering kring måluppfyllelse och hur medlen använts 
senast 1 juni 2025. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att 
hitta andra insatser som riktar sig främst till utlandsfödda kvinnor som står långt från 
arbetsmarknaden. I andra hand yrkar Anton Sauer (C) bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Anton Sauers (C) yrkande om återremiss. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på punkt 1, 2 och 3 i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag på punkt 1, 2 och 3 i 

28



 

 

samma förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet idag och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 13. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 14. 

Beslutet skickas till  
Foo Café Foundation 
Pink Programming 
ReDI School of digital integration 
Sydsvenska Handelskammaren 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 148 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens 

medel för strategiska jobbsatsningar 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens 

medel för strategiska jobbsatsningar 2024 
• Samarbetsavtal Malmö stad och Sydsvenska Industri- och Handelskammaren om 

Projektledare YH Kompetens Skåne 
• Ansökan om verksamhetsbidrag ReDI School of Digital Integration Malmö 
• Ansökan om verksamhetsbidrag Pink Programming 
• Ansökan om verksamhetsbidrag Stiftelsen Foo Café Foundation 
• Ärendet utgår KSAU 240226 §80 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens 

medel för strategiska jobbsatsningar 2024 
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§ 92 Fördelning av medel inom staden ur klimatstrategisk budget 2024 

STK-2024-550 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har i budget 2024 beslutat om extra satsning på klimat- och 
miljöfrågor genom att tillföra en klimatstrategisk satsning på 10 000 000 kronor som är 
tänkt att fördelas mellan de tekniska nämnderna och kommunstyrelsen. I ärendet finns 
förslag på hur dessa medel fördelas mellan berörda nämnder och åtgärdsområden. 
 
Stadskontoret föreslår att fördelningen beslutas i enlighet med förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 2 200 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbetet kring 
klimatanpassning och resiliens, hållbar mobilitet och förnybar energi. 
  

2. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 1 000 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbetet kring The 
Malmö Commitment. 
  

3. Kommunstyrelsen tilldelar miljönämnden 300 000 kronor från kommunstyrelsens 
anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom klimatanpassning och 
resiliens, minskade växthusgasutsläpp och lokal miljö. 
  

4. Kommunstyrelsen tilldelar stadsbyggnadsnämnden 3 300 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom 
hållbar mobilitet, minskade växthusgasutsläpp och lokal miljö. 
  

5. Kommunstyrelsen tilldelar servicenämnden 1 500 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom 
klimatanpassning och resiliens, cirkulär utveckling, minskade växthusgasutsläpp 
och lokal miljö. 
  

6. Kommunstyrelsen tilldelar tekniska nämnden 1 700 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom 
klimatanpassning och resiliens, cirkulär utveckling och minskade 
växthusgasutsläpp. 

   

Protokollsanteckning 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) deltar inte i beslutet. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 15. 

Beslutet skickas till  
Miljönämnden 
Servicenämnden 
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Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240325 §118 Fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230325 Fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget 2024 
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§ 93 Överföring av medel från kommunstyrelsens anslag till förfogande - 
digitalisering 

STK-2024-586 
 
Sammanfattning 
Hösten 2023 beslutade kommunstyrelsen att godkänna den av servicenämnden inkomna 
Utvecklingsplanen för kommungemensam IT och digitalisering år 2024 med Principer för 
digitalisering (STK-2023-1044). Utvecklingsplanens syfte är att ge riktning för 
kommungemensam IT-verksamheten. Förflyttningar som finns upptagna i 2024 års 
utvecklingsplan hanteras och finansieras inom IT- och digitaliseringsavdelningens 
ekonomiska ram 2024, förutom de nya satsningarna inom IT-säkerhetsområdet. 
 
Utvecklingsarbetet med införandet av en stadsgemensam digital plattform (LMS) för att 
producera, publicera och administrera utbildning är i en intensiv fas. Fler digitala 
utbildningar effektiviserar och möjliggör för fler medarbetare att få ta del av utbildningar på 
ett flexibelt sätt. Införandet av ett LMS i Malmö stad och på stadskontoret kräver 
resursförstärkning för att produktion och hantering av utbildningar, kommunikation samt 
kvalitetskontroll ska kunna hanteras. 
 
Genom detta ärende avropas medel för satsningar inom IT-säkerhetsområdet som lyfts i 
Utvecklingsplanen för kommungemensam IT år 2024 och för införandet av LMS 
(stadsgemensam digital utbildningsplattform) samt upprättande av en redaktion för LMS. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen överför 3 000 000 kronor år 2024 för genomförande av 
Utvecklingsplanen för kommungemensam IT och digitalisering från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering till servicenämnden. 
  

2. Kommunstyrelsen överför 500 000 kronor år 2024 för införandet av LMS och 
upprättande av en redaktion för LMS från kommunstyrelsens anslag till 
förfogande inom finansiering till kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §154 Överföring av medel från kommunstyrelsens 

anslag till förfogande 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Överföring av medel från kommunstyrelsen 

anslag till förfogande 
• Utvecklingsplan för IT och digitalisering 2024 
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§ 94 Finansrapport 2023; december 

STK-2023-51 
 
Sammanfattning 
I finansrapporten redovisas en avstämning mot de gränsvärden som anges i finanspolicyn 
och en sammanställning av kommunens likviditets- och lånesituation per den 31 december 
2023. Ingen avvikelse mot finanspolicyn har förekommit under perioden september - 
december. Kommunens räntebärande nettofordran, exklusive pensionsavsättningar, 
uppgick till +2 442 mnkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Finansrapport december 2023 och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Finansenheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 136 Finansrapport 2023; december 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Finansrapport december 2023 
• Finansrapport december 2023 
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§ 95 Ekonomisk prognos per februari 2024 - Funktionsstödsnämnden 

STK-2024-78 
 
Sammanfattning 
I samband med ärendet ”Ekonomisk prognos per oktober 2023 – 
Funktionsstödsnämnden” beslutade kommunstyrelsen den 6 december 2023 i § 360 att 
anmodafunktionsstödsnämnden att under mars 2024 inkomma till kommunstyrelsen med 
en extra helårsprognos per februari 2024. På sitt sammanträde den 25 mars 2024 i § 31 
beslutade funktionsstödsnämnden att godkänna informationen i rapporten ”Extra 
ekonomisk prognos februari 2024”. För perioden januari – februari 2024 uppvisar 
funktionsstödsnämnden ett mindre underskott på cirka 700 tkr och för hela 2024 
prognostiseras ingen avvikelse. 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Extra ekonomisk prognos februari 2024. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 16. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 17. 

Beslutet skickas till  
Funktionsstödsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §155  Ekonomisk prognos per februari 2024 - 

Funktionsstödsnämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Ekonomisk prognos per februari 2024 - 

Funktionsstödsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240328 § 31 Särskilt yttrande (SD) 
• Extra ekonomisk prognos för funktionsstödsnämnden per februari 2024 
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§ 96 Stadsrevisionens fördjupade granskning av Malmö stads 
bostadsförsörjningsprogram 

STK-2024-229 
 
Sammanfattning 
Revisorskollegiet har skickat Fördjupad granskning av bostadsförsörjning till 
kommunstyrelsen. Utifrån granskningens resultat lämnar revisorskollegiet två 
rekommendationer till kommunstyrelsen, vilka berör beslut och uppföljning av insatser 
samt involvering av MKB Fastighets AB. Kommunstyrelsen ska återkomma med ett 
yttrande som beskriver vilka åtgärder som planeras genomföras, deras förväntade effekter 
och tidsplan utifrån rekommendationerna. Stadskontoret har tagit fram ett förslag till 
yttrande och föreslår att det översänds till revisorskollegiet.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
revisorskollegiet. 

Beslutet skickas till  
Revisorskollegiet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 137 Stadsrevisionens fördjupade granskning av 

Malmö stads bostadsförsörjningsprogram 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Stadsrevisionens fördjupade granskning av 

Malmö stads bostadsförsörjningsprogram 
• Förslag till yttrande KSAU 240402 Stadsrevisionens fördjupade granskning av 

Malmö stads bostadsförsörjningsprogram 
• Missiv Granskning av bostadsförsörjning 
• Rapport Bostadsförsörjning 
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§ 97 Kompetensförsörjningsgap och handlingsplaner Malmö stad 2023 

STK-2023-288 
 
Sammanfattning 
Enligt beslutad process för kompetensförsörjning (2016) i Malmö stad genomförs och 
redovisas kompetensanalyser från samtliga nämnder vartannat år. I detta ärende redovisas 
rapporten Sammanställning av Malmö Stads nämnders kompetensgap, riskanalyser och 
planer 2023 samt Rapport - Kompetensförsörjning plan Kommunstyrelsen 2023 till 
kommunstyrelsen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 18. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 19. 

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 138 med särskilt yttrande (M) 

Kompetensförsörjningsgap och handlingsplaner Malmö stad 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Kompetensförsörjningsgap och handlingsplaner 

Malmö stad 2023 
• Sammanställning av Malmö Stads nämnders kompetensgap, riskanalyser och planer 

2023 
• Rapport - Kompetensförsörjning plan Kommunstyrelsen 2023 
• Funktionsstödsnämndens beslut 231218 § 136 Kompetensförsörjningsrapport 2023 
• Kompetensförsörjningsrapport 2023 - Funktionsstödsnämnden 
• Miljönämndens beslut 231214 § 206 med särskilt yttrande (M) och (V) - 

Kompetensförsörjningsplan 2023-2028 
• Kompetensförsörjningsplan 2023-2028 - Miljöförvaltningen 
• Kulturnämndens beslut 231220 § 132 med reservation (SD) Årlig uppföljning av 

kompetensförsörjning 
• Kompetensförsörjningsplan 2024-2025 för stadskontoret 
• Beslut arbetsmarknads- och socialnämnden 231220 § 366 med särskilt yttrande (V), 

(SD) och (M) Kompetensförsörjningsrapport 2023 
• Rapport och plan för kompetensförsörjning 2023 - arbetsmarknads- och 

socialnämnden 
• Grundskolenämndens beslut 231220 § 198 med reservation (M) och (V) Strategisk 

kompetensförsörjning inom grundskoleförvaltningen –  rapport kompetensgap 
2023 
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• Rapport - Kompetensgap och strategisk plan för kompetensförsörjning 2023 - 
Grundskolenämnden 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens beslut 231220 § 139 med särskilt yttrande 
(M+C), (V) och(SD) Kompetensförsörjningsrapport 2023 (4/4) 

• Kompetensförsörjningsrapport 2023 - hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 231214 § 188 
• Servicenämnden beslut 231219 § 107 
• Rapport - Kompetensförsörjningsplan för serviceförvaltningen 2023-2025 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 289 
• Kompetensförsörjningsplan 2024 Tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 316 
• Rapport Kompetensförsörjning SBN 2023-12-14 
• Förskolenämnden beslut 231213 § 171 med Särskilt yttrande (M), (SD) och (V) 
• Förskolenämnden beslut 240124 § 2 med Reservation (SD) och (V) och Särskilt 

yttrande (M) 
• Kompetensförsörjningsplan 2023 beslutad i förskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231219 § 190 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240126 § 16 
• Rapport Kompetensförsörjning 2023 - gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens arbetsutskott beslut 231208 § 179 
• Rapport - Kompetensförsörjning 2023 reviderad efter arbetsutskottet 231208 
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§ 98 Personalredovisning 2023 

STK-2024-286 
 
Sammanfattning 
Personalredovisningen beskriver statistik och utvecklingsinsatser inom personalområdet i 
Malmö stad. Redovisningen kan utgöra ett verktyg för att identifiera styrkor och 
utvecklingsbehov för vidare analys och åtgärder på kommunövergripande nivå eller i 
enskilda förvaltningar. Personalredovisningen kompletterar Malmö stads årsredovisning 
genom att i närmare detalj beskriva personalområdet. 
 
Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner Personalredovisning 2023 och ger 
stadskontoret ett antal uppdrag mot bakgrund av redovisningen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Personalredovisning 2023. 
 

Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om att 
godkänna Personalredovisning 2023, för egen del 
 

2. Kommunstyrelsen ger stadskontoret fortsatt i uppdrag att följa och stödja 
förvaltningarnas arbete med att utveckla åtgärder för att främja ett hållbart och 
förlängt arbetsliv. 
 

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret fortsatt i uppdrag att identifiera behov av 
insatser och utveckling av åtgärder för att fortsatt stärka chefs- och ledarskapet 
tillsammans med stadens förvaltningar. 
 

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att inom ramen för arbetet med att 
stärka chefs- och ledarskapet att utreda chefers förutsättningar utifrån antal 
medarbetare per chef. 
 

5. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera utvecklingen av 
tjänsteresor över tid och om gjorda tjänsteresor följer resepolicyn. 
 

6. Kommunstyrelsen beslutar att uppdragen i punkt 2–5 ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att de uppdrag som stadskontoret föreslås få i kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut ska återrapporteras till kommunstyrelsen. Anton Sauer (C), 
Magnus Olsson (SD), Emma-Lina Johansson (V) och Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att ärendet ska behandlas i kommunfullmäktige. Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S), Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) instämmer i Emma-Lina 
Johanssons (V) yrkande. 
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Emma-Lina Johansson (V) yrkar även på följande tillägg till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut: 

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera samtliga 
förvaltningars och bolags arbete med antidiskriminering och ta fram en strategisk 
plan för att främja mångfald, jämställdhet och antidiskriminering. 
  

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att utreda hur företagshälsovård 
kan ske i egen regi. 
  

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera Malmö stads 
rehabiliteringsprocess och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på 
åtgärder för förbättringar i densamma. 
  

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera och sammanställa en 
gemensam strategisk plan för kompetensförsörjning i Malmö stads alla 
förvaltningar. 
  

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att identifiera behov av insatser 
och utveckling för att förbättra personalens arbetsmiljö. 

 
Ordföranden konstaterar först att kommunstyrelsen bifaller Helena Nannes (M) yrkande 
om att de uppdrag som stadskontoret föreslås få i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut ska återrapporteras till kommunstyrelsen. Därefter konstaterar ordföranden 
att kommunstyrelsen bifaller Emma-Lina Johanssons (V) yrkande om att ärendet ska 
behandlas i kommunfullmäktige. Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens 
arbetsutskotts reviderade förslag till beslut mot Emma-Lina Johanssons (V) 
tilläggsyrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts reviderade förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 20. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 21. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 22. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 149 med särskilt yttrande (M) 

Personalredovisning 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Personalredovisning 2023 
• Personalredovisning 2023 
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§ 99 Begäran från stadsbyggnadsnämnden om uppdrag att ta fram en 
strategi för Malmös stadskärna 

STK-2023-417 
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden har begärt uppdrag från kommunstyrelsen om att i nära samverkan 
med berörda nämnder (tekniska nämnden, kulturnämnden och kommunstyrelsen) ta fram 
en strategi för utvecklingen av Malmös stadskärna. Kommunstyrelsens arbetsutskott har 
utan eget ställningstagande skickat ärendet till tekniska nämnden och kulturnämnden för 
information och synpunkter. Ärendet har efter svar från kulturnämnden och tekniska 
nämnden kompletterats med synpunkter från fritidsnämnden. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen uppmana stadsbyggnadsnämnden att tillsammans 
med berörda nämnder ta fram en strategi för Malmös stadskärna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen anmodar stadsbyggnadsnämnden att tillsammans med berörda 
nämnder ta fram en strategi för Malmös stadskärna och i det fortsatta arbetet 
beakta vad som framkommit i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar att även miljönämnden ska ingå bland nämnderna i arbetet med 
framtagande av strategi för Malmös stadskärna. 
 
Anders Skans (V) yrkar att följande tillägg, som tekniska nämnden beslutade om den 21 
november 2023, ska vara med i beslutet: 
"Det är en avsaknad av miljö- och hållbarhetsperspektiv i uppdragen, viktiga 
utgångspunkter för att stadens gemensamma miljöpolicy ska följas och utvecklas. 
Naturvärden liksom trafik- och mobilitetsfrågor är avgörande för hur Malmös stadskärna, 
inte bara ska upplevas utan också vara en attraktiv del i Malmös framtida utformning". 
 
Ordföranden konstaterar först att kommunstyrelsen bifaller Anders Skans (V) yrkande om 
att även miljönämnden ska ingå bland nämnderna i arbetet med framtagande av strategi för 
Malmös stadskärna. Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens arbetsutskotts 
reviderade förslag till beslut mot Anders Skans (V) tilläggsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade 
förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 23. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 24. 
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Beslutet skickas till  
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240325 §119 Begäran från stadsbyggnadsnämnden om 

uppdrag att ta fram en strategi för Malmös stadskärna 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240325 Begäran från stadsbyggnadsnämnden om 

uppdrag att ta fram en strategi för Malmö stadskärna 
• Kulturnämnden beslut 231129 § 122 
• Remissvar kulturnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231121 § 239 med muntlig Reservation (M) och (SD) och 

Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240125 § 9 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Beslut KSAU 230911 §407 Begäran från stadsbyggnadsnämnden om uppdrag att ta 

fram en strategi för Malmös stadskärna; nu fråga om remiss 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230216 § 46 
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§ 100 Årsredovisning 2023 Malmö stad 

STK-2024-137 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras Årsredovisning 2023 för Malmö stad. Förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den och att 
kommunfullmäktige avsätter 77 mnkr till resultatutjämningsreserv. Förslaget är även att 
kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2023 inte medför några justerade 
kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Malmö stad. 
  

2. Kommunfullmäktige avsätter 77 mnkr till resultatutjämningsreserv. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2023 inte medför några 
justerade kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2024. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att: 

• Kommunfullmäktige uppdrar åt MKB att med tanke på sitt resultat sänka 
hyreshöjningen för år 2025 i sitt bestånd. MKB:s uppdrag är inte att generera så 
stora överskott utan tillhandahålla lägenheter till rimliga hyror. 
  

• Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att ta fram vägledningar och 
metodstöd i arbetet med antidiskriminering och mänskliga rättigheter för 
nämnder och helägda bolag. 

 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 25. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 26. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 27. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 150 med särskilt yttrande (M) Årsredovisning 

2023 Malmö stad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Årsredovisning 2023 Malmö stad 

42



 

 

• Årsredovisning 2023 Malmö stad 
• Bilaga - Rapport - särskild fråga om arbetet med mänskliga rättigheter 
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§ 101 Uppföljning av intern kontroll 2023 

STK-2024-187 
 
Sammanfattning 
Intern kontroll är ett av flera sätt för en organisation att säkra och utveckla verksamhetens 
kvalitet och att säkerställa att grunduppdraget och de kommunala målen uppnås. Att 
utveckla system och metoder för att förbättra den interna kontrollen är ett ständigt 
pågående förbättringsarbete. I ärendet görs en bedömning av utvecklingen av kommunens 
samlade system för intern kontroll. 
 
En del i arbetet med att utveckla intern kontroll är årliga kommungemensamma 
granskningsområden. Under 2023 har granskningar gjorts som avser röjande av sekretess, 
lag- och regelefterlevnad avseende kostförmåner samt fysisk tillgänglighet i lokaler. 
 
Resultatet av granskningen av risk för röjande av sekretess pekar bland annat på behov att 
ta fram grundläggande kommungemensamma utbildningar eller utbildningsmaterial om 
informationshantering. Det bör också genomföras en utredning av juridiska förutsättningar 
för utkontraktering och utlämnande av uppgifter till externa aktörer. Dessutom behöver 
befintligt stöd för hantering av ostrukturerad information ses över och kommuniceras. 
 
Granskningen av regelefterlevnad avseende kostförmåner visar att de åtgärder som 
vidtagits sedan motsvarande granskning 2020 medfört önskade effekter, men att fortsatt 
arbete bör bedrivas för göra övergripande information och rapportering mer lättillgänglig 
och förenklad med syfte att göra det lätt att göra rätt. 
 
Granskningen avseende tillgänglighet i lokaler visar att arbetet med att identifiera, åtgärda 
och följa upp tillgänglighetsbrister behöver bedrivas kontinuerligt och systematiskt. De 
tillgänglighetsbrister och utvecklingsområden som har identifierats behöver således 
åtgärdas och inkluderas i nämndernas och bolagens fortsatta arbete med en högre grad av 
systematik och kontinuitet än vad som hittills har funnits. Granskningen och dess resultat 
föreslås därför ligga till grund för nämndernas, bolagens och funktionsstöds- och 
tillgänglighetssamordnarnas fortsatta arbete samt inkluderas i det förvaltningsövergripande 
arbete som nyligen har påbörjats med syfte att samordna och stärka arbetet med 
tillgänglighet. Vidare görs bedömningen att det finns anledning att göra en uppföljande 
granskning om tre år. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Uppföljning av intern kontroll 2023. 

 
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om att 
godkänna rapporten Uppföljning av intern kontroll 2023, för egen del 

2. Kommunstyrelsen uppmanar nämnder och helägda bolag att i relevanta delar och 
erforderlig omfattning bedriva fortsatt utvecklingsarbete samt omhänderta 
föreslagna åtgärder inom respektive område som omfattas av de gemensamma 
granskningsområden som det redogörs för i rapporten. 
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3. Kommunstyrelsen uppmanar nämnder och helägda bolag att i relevanta delar, 
utifrån gjorda självskattningar, utveckla det egna arbetet med intern kontroll. 
 

4. Kommunstyrelsen inarbetar i kommande beslut avseende kommungemensamma 
granskningsområden för 2026 granskning avseende tillgänglighet för att följa upp 
vilka åtgärder som genomförts sedan 2023 års granskning. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 140 Uppföljning av intern kontroll 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Uppföljning av intern kontroll 2023 
• Bilaga 1 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2023 
• Bilaga 2 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2022 
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§ 102 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och enligt 9 § LSS 
som inte verkställts inom tre månader 2023; kvartal 4 

STK-2023-82 
 
Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige. Rapporten ska redovisa hur många gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlag (2001:453) och enligt 9 § lag (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade som inte har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet. 
Rapporten ska också redovisa beslut som inte verkställts på nytt inom tre månader från den 
dag då verkställigheten har avbrutits. 
 
Rapporteringen i detta ärende avser kvartal 4, 1 oktober -31 december 2023. 
 
Antalet rapporterade beslut enligt 4 kap 1 § SoL har minskat från 133 till 100 beslut. 
 
Antalet rapporterade beslut enligt 9 § LSS har minskat från 97 till 79 beslut. 
 
En av stadens tre socialnämnder, funktionsstödsnämnden, har haft gynnande beslut att 
rapportera som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. 
 
Förslaget är att lägga rapporten till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 139 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 

§ SoL och enligt 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2023; kvartal 4 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

SoL och 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2023; kvartal 4 
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§ 103 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 

STK-2023-1703 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025–2034. Den 
utgör stadens övergripande styrdokument för planeringen av verksamhetslokaler. I planen 
ges en övergripande bild av det befintliga beståndet av verksamhetslokaler, vad lokalerna 
kostar samt framtida behov av lokaler inom olika verksamhetsområden. 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 
2025-2034 ochdärtill att grundskolenämnden från och med 2024 inte behöver anta en 
separat lokalbehovsplan för anpassad grundskola.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 
2025–2034. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att grundskolenämnden från och med 2024 inte 
behöver anta en separat lokalbehovsplan för anpassad grundskola. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att 
komplettera lokalförsörjningsplanen med plan för underhåll av befintliga lokaler. I andra 
hand yrkar Helena Nanne (M) avslag. Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) 
yrkanden. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Anders Skans (V) yrkar att: 

• Välfärdslokalerna i huvudsak ska ägas av kommunen. 
 

• Malmö stad ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per 
barngrupp. 
  

• LSS-bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per 
boende är norm. 
  

• Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen. 
  

• Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie 
verksamhet är stängd. 
  

• En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen. 
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Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag samt mot Anders Skans 
(V) tilläggsyrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 28. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 29. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet 
idag till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 30. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240325 §124 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-

2034 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240325 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• Beslut KS 231206 § 334 Lokalbehovsplan 2025-2034 kommunstyrelsen 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 kommunstyrelsen 
• Kulturnämnden beslut 231220 §130 med reservation (SD) Lokalbehovsplan 2025-

2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 kulturnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 230925 §195 med reservation (V) Lokalbehovsplan 2025-

2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 tekniska nämnden 
• Valnämnden beslut 230922 §51 Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 valnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 231220 § 140 med Särskilt yttrande 

(M+C) och (SD) 
• Lokalbehovsplan 2025–2034 hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231219 § 189 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Miljönämndens beslut 231214 § 207 - Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 - Miljönämnden 
• Grundskolenämndens beslut 231220 § 195 med reservation (M), (SD) och (V) 

Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan anpassad grundskola 2025-2034 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231220 § 367 
• Kopia av Lokalbehovsplan 2025-2034 ASN 
• Beslut från servicenämnden 231219 §104 med särskilt yttrande (M) och (V) 

Lokalförsörjarplan 2025-2034 
• Servicenämnden beslut 231219 § 105 med Särskilt yttrande (V) 
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• Lokalbehovsplan 2025-2034 servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 318 med Särskilt yttrande (M+C) 
• Rapport SBN 2023-12-14 Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Fritidsnämnden beslut 231214 § 185 med Särskilt yttrande (SD) 
• Lokalbehovsplan fritidsförvaltningen 2025-2034 
• Funktionsstödsnämnden beslut 231218 § 140 med Reservation (M) och (V) 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 funktionsstödsnämnden 
• Förskolenämnden beslut 231213 § 172 med Särskilt yttrande (M), (SD) och (V) 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Förskolenämnden 
• Revisorskollegiet beslut 231219 § 145 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Revisorskollegiet 
• Grundskolenämndens beslut 231220 §196 med reservation (M) Lokalbehovsplan 

för anpassad grundskola 2025-2034 
• Lokalbehovsplan grundskolenämnden 2025-2034 
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§ 104 Justering av avgift vid ansökan om godkännande att starta 
fristående förskola 

STK-2024-293 
 
Sammanfattning 
Den som ansöker om att godkännas som enskild huvudman för en förskola genom 
nyetablering av en fristående förskoleenhet i Malmö eller ansöker om att godkännas som 
ny enskild huvudman för en befintlig förskoleverksamhet i Malmö måste idag betala en 
avgift om 25 000 kronor. Avgiften infördes 2019 genom beslut av kommunfullmäktige den 
19 juni 2019 (STK-2019-131). Förskoleförvaltningen har utrett om det finns skäl att höja 
avgiften. Den nya avgiften föreslås börja gälla från och med den 1 juni 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att höja avgiften för den som ansöker om 
godkännande att starta fristående förskola genom nyetablering av en fristående 
förskoleenhet eller godkännande av en ny huvudman för en befintlig 
förskoleenhet i Malmö från 25 000 kronor till 36 000 kronor från och med 1 juni 
2024. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiften ska betalas i samband med att ansökan 
ges in samt att ansökningsärendet inte tas upp till prövning om avgiften inte 
betalas. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till förskolenämnden för 
att ta fram en ny modell för att beräkna självkostnadspriset för ansökningarna. I andra 
hand yrkar Anton Sauer (C) avslag. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Anton Sauers (C) yrkande om återremiss. 
 
Anders Skans (V) yrkar att avgiften ska höjas till samma nivå som Skolinspektionen har, det 
vill säga till 75 000 kronor. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag samt mot Anders Skans 
(V) yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet idag till förmån för eget 
yrkande. 
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Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut och avser lämna in en gemensam 
skriftlig reservation, bilaga 31. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 32. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 33. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 143 med reservation (M) Justering av avgift vid 

ansökan om godkännande att starta fristående förskola 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Justering av avgift vid ansökan om godkännande 

att starta fristående förskola 
• Förskolenämnden beslut 240124 § 9 med Reservation (M) 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
• Avgift vid ansökan om godkännande  att starta fristående förskola - Beräkning av 

kostnad för handläggning 
• Beslut KF 190619 § 145 med reservation (M) och (C), reservation (SD) 
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§ 105 Införande av avgift vid ansökan om godkännande att starta enskild 
pedagogisk omsorg 

STK-2024-294 
 
Sammanfattning 
En enskild kan, efter ansökan hos kommunen, godkännas som huvudman för pedagogisk 
omsorg. Enligt skollagen ska ett godkännande avse ett särskilt verksamhetsställe. 
Förskoleförvaltningen har utrett om det finns skäl att ta ut en avgift för en sådan ansökan. 
Mot bakgrund av denna utredning föreslår stadskontoret att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att en ansökningsavgift 
om 33 000 kronor införs. Motsvarande avgift finns sedan 2019 efter beslut i 
kommunfullmäktige den 19 juni 2019 i § 145 (STK-2019-131), för den som ansöker om att 
godkännas som enskild huvudman för fristående förskoleenhet, eller för den som ansöker 
om att godkännas som ny enskild huvudman för en befintlig förskoleverksamhet. Förslaget 
är att den nya avgiften börja gälla från och med den 1 juni 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att den som ansöker om godkännande som 
huvudman för pedagogisk omsorg genom etablering på ett nytt verksamhetsställe 
i Malmö, eller godkännande som ny huvudman för pedagogisk omsorg på ett 
befintligt verksamhetsställe i Malmö ska betala 33 000 kronor i avgift från och 
med den 1 juni 2024. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiften ska betalas i samband med att ansökan 
ges in samt att ansökningsärendet inte tas upp till prövning om avgiften inte 
betalas. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar att avgiften ska höjas till samma nivå som Skolinspektionen har, det 
vill säga till 75 000 kronor. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 34. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 35. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 36. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 144 med reservation (M) Införande av avgift vid 

ansökan om godkännande att starta enskild pedagogisk omsorg 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Införande av avgift vid ansökan om 

godkännande att starta enskild pedagogisk omsorg 
• Förskolenämnden beslut 240124 § 8 med Reservation (M) 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
• Avgift vid ansökan om godkännande att starta enskild pedagogisk omsorg - 

Beräkning av kostnad för handläggning 
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§ 106 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Ängslätts förskola inom fastigheten 
Ängsklockan 4 

STK-2024-306 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Ängsklockan 4 i Bunkeflostrand, till en 
beräknad totalutgift om 88,6 mnkr. Färdigställande bedöms ske hösten 2026. Förskolan 
planeras för 142 platser och byggs inom befintlig detaljplan, DP538. Förskolan ersätter 
befintlig förskola på tomten i paviljonger på tillfälligt bygglov som inte kan förlängas. 
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom fastigheten Ängsklockan 4, till en beräknad totalutgift om 88,6 
mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar att förskolan ska planeras för det antalet barn som möjliggör att 
stadsbyggnads- och miljönämndens riktlinjer för friyta både inom- och 
utomhus tillgodoses. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 37. 
 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 38. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 141 med särskilt yttrande (M) Ansökan 

förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande 
Ängslätts förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Lokalanskaffning genom investering Ängslätts 
förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 

• Förskolenämnden beslut 240124 § 14 med Reservation (V) och Särskilt yttrande 
(M) 

• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Ängslätts 

förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 
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• Detaljplan DP5381 
• Hyreskalkyl och livskostnadsanalys Ängslätt FSK rev 231206 
• Karta lokalisering Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Förrådsbyggnad hus F Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
• Ritningsbilaga Förrådsbyggnad hus G Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Markplaneringsplan Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 1 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 2 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 3 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Sammansatt ritning fasad mot väster och norr Ängslätts förskola 

Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga sammansatt ritning sektion A-A B-B C-C Ängslätts förskola 

Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Sammansatt ritning sektion D-D Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga takplan Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor 
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§ 107 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Hammars parks förskola inom 
fastigheten Limhamn 154:376 

STK-2024-316 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Limhamn 154:376, till en beräknad 
totalutgift om 76 mnkr. Färdigställande bedöms ske våren eller sommaren 2027. Förskolan 
planeras för 120 platser och byggs inom befintlig detaljplan. Med nybyggnationen kommer 
Hammarhajens förskola intill i tillfälliga paviljonger, där inte bygglovet går att förlängas, 
kunna avvecklas. 
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom fastigheten Limhamn 154:376, Hammars park, till en beräknad 
totalutgift om 76 mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra 
anskaffningen. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 39. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 §142 med särskilt yttrande (M) Ansökan 

förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande 
Hammars parks förskola inom fast. Limhamn  154:376 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning 
genom investering Hammars parks förskola inom fastigheten Limhamn 154:376 

• Förskolenämnden beslut 240124 § 15 Särskilt yttrande (V) och (M) 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Hammars 

parks förskola inom fastigheten Limhamn 154.376 
• Detaljplan DP5301 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
• Karta lokalisering Hammars parks förskola Limhamn 
• Livskostnadsanalys Hyreskalkyl Hammars park 231208 
• Ritningsbilaga Illustrationsplan Hammars parks förskola Limhamn 154:376 
• Ritningsbilaga plan 1 Hammars parks förskola Limhamn 154:376 
• Ritningsbilaga plan 2 Hammars parks förskola Limhamn 154:376 
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor 
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§ 108 Motion av John Roslund (M) om att bevara Rådhusets sessionssalar 

STK-2023-1630 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) föreslår i en motion att minst en av de två sessionssalarna i Malmö 
Rådhus bevaras till eftervärlden. 
 
De renoveringsinsatser som inom kort påbörjas i Rådhuset innebär att båda sessionssalarna 
bevaras. Inga insatser planeras i den mindre salen, medan smärre renoveringsinsatser 
kommer att göras i den större av de båda salarna, främst för att förbättra arbetsmiljön i 
den. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av John Roslund (M) om att bevara Rådhusets 
sessionssalar besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240318 § 114 Motion av John Roslund (M) om att bevara 

Rådhusets sessionssalar 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240318 Motion av John Roslund (M) om att bevara 

Rådhusets sessionssalar 
• Motion av John Roslund (M) om att bevara Rådhusets sessionssalar 

(tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 109 Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson Ekström (SD) 
om att utöka växtligheten och belysningen i kommunens 
hundrastgårdar 

STK-2023-1058 
 
Sammanfattning 
Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson Ekström (SD) har i motion yrkat att 
kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att utreda behoven av att utöka växtlighet 
och belysning i kommunens hundrastgårdar. Tekniska nämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige ska anse motionen besvarad.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson 
Ekström (SD) om att utöka växtligheten och belysningen i kommunens 
hundrastgårdar besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240311 §100  Motion från Jacqueline Maly (SD) och 

Lisbeth Persson-Ekström (SD) om att utöka växtligheten och belysningen i 
kommunens hundrastgårdar 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240311 Motion Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth 
Persson-Ekström (SD) - Utöka växtligheten och belysningen i kommunens 
hundrastgårdar 

• Remissvar från tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231026 § 219 med  muntlig Reservation (SD) 
• Motion Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-Ekström (SD) - Utöka 

växtligheten och belysningen i kommunens hundrastgårdar (tillgänglighetsanpassad) 
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§ 110 Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson Ekström (SD) 
om gratis hundbajspåsar till hundägare i Malmö 

STK-2023-1059 
 
Sammanfattning 
Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-Ekström (SD) har i motion yrkat att 
kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt berörda nämnder att utreda möjligheten att 
tillhandahålla gratis hundbajspåsar i anslutning till stadens hundrastgårdar. Tekniska 
nämnden har i yttrande föreslagit att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-
Ekström (SD) om att utreda möjligheten att tillhandahålla gratis hundbajspåsar i 
anslutning till stadens hundrastgårdar. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240311 §101  Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth 

Persson-Ekström (SD) om gratis hundbajspåsar till hundägare i Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240311 Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth 

Persson-Ekström (SD) om gratis hundbajspåsar till hundägare i Malmö 
• Tekniska nämnden beslut 231026 § 220 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Motion från Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-Ekström (SD) - Gratis 

hundbajspåsar till hundägare i Malmö (tillgänglighetsanpassad) 
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§ 111 Motion av John Eklöf (M) om att ge Malmöborna ett nöjesfält igen 

STK-2023-1157 
 
Sammanfattning 
John Eklöf (M) har inkommit till kommunfullmäktige med motion om att ge malmöborna 
ett nytt nöjesfält igen. Ärendet har internremitterats till stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. Med vad som framgår i ärendet ser stadskontoret inget behov av att 
starta en ny utredning om nöjesfält i Malmö. Stadskontoret föreslår därmed 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Eklöf (M) om att ge malmöborna ett 
nytt nöjesfält igen. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240325 §125 med muntlig reservation (M) Motion av John 

Eklöf (M) om att ge Malmöborna ett nöjesfält igen 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240325 Motion av John Eklöf (M) om att ge 

Malmöborna ett nöjesfält igen. 
• Tekniska nämnden beslut 231121 § 240 med Reservation (M+C) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231116 § 286 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden 
• Motion av John Eklöf (M) om att ge Malmöborna ett nöjesfält igen 

(tillgänglighetsanpassad) 
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§ 112 Motion av Carin Gustafsson (V) och Showan Shattak (V) om att låta 
kvinnors namn synas och höras i det offentliga rummet 

STK-2023-1296 
 
Sammanfattning 
Carin Gustafsson (V) och Showan Shattak (V) uttrycker i en motion att de anser att för få 
gator, torg och platser i Malmö har så kallade memorialnamn efter kvinnor. I vissa fall 
används manlig pseudonym. Motionärerna har därför föreslagit att kommunfullmäktige ska 
ge berörda nämnder uppdraget att inventera gators, torgs och platsers namn med 
memorialnamn där manlig pseudonym används och ändra till kvinnors födelsenamn när så 
är fallet. 
 
Vidare föreslår motionärerna att kommunfullmäktige ska ge stadsbyggnadsnämnden i 
uppdraget att öka andelen kvinnliga memorialnamn vid namngivning för att uppnå ökad 
jämställdhet. Motionen har remitterats till stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden och 
kulturnämnden. Stadskontoret instämmer i stadsbyggnadsnämndens och tekniska 
nämndens yttranden att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Carin Gustafsson (V) och Showan Shattak 
(V) om att låta kvinnors namn synas och höras mer i det offentliga rummet 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige ger stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att inventera gators, 
torgs och platsers memorialnamn där kvinnor hedras under sin manliga 
pseudonym, och där det bedöms ändamålsenligt föreslå sätt att synliggöra denna 
historiska orättvisa. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240318 § 113 Motion av Carin Gustafsson (V) och 

Showan Shattak (V) om att låta kvinnors namn synas och höras i det offentliga 
rummet 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240318 Motion av Carin Gustavsson (V) och Showan 
Shattak (V) om att låta kvinnors namn synas i det offentliga rummet 

• Motion av Carin Gustafsson (V) och Showan Shattak (V) om att låta kvinnors 
namn synas och höras i det offentliga rummet (tillgänglighetsanpassad) 

• Kulturnämnden beslut 240130 § 7 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240206 § 11 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 320 med muntlig Reservation (V) 
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden 
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§ 113 Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö med Israels deltagande 

STK-2024-353 
 
Sammanfattning 
Ett Malmöinitiativ har publicerats om att Eurovision Song Contest (ESC) inte ska planeras 
och genomföras i Malmö med Israels deltagande. Initiativet har nått 100 röster och har 
därför överlämnats till kommunstyrelsen för hantering. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen besvarar Malmöinitiativet om att Eurovision Song Contest 
inte ska planeras och genomföras i Malmö med Israels deltagande med 
hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska avslå Malmöinitiativet om att 
Eurovision Song Contest inte ska planeras och genomföras i Malmö med Israels 
deltagande med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar Malmöinitiativet ska besvaras med följande åtgärder: 

1. Kommunstyrelsen i Malmö stad uppmanar EBU, som är arrangör, att utesluta 
Israel från Eurovisiontävlingen på grund av Israels krigsbrott och folkmord på 
palestinier i Gaza. Vi kan inte anordna en musikfest med Israel som deltagande 
land i nuvarande läge. Kommunstyrelsen vill att arrangemanget ska bli ett 
positivt arrangemang vilket omöjliggörs av Israels medverkan. 
  

2. Malmö stad ska inom ramen för sina arrangemang arrangera en solidaritetsscen 
för Palestina där lokala artister som vill visa sitt stöd för Palestina kan uppträda. 

 
Anton Sauer (C) yrkar avslag på Emma-Lina Johanssons (V) yrkanden. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 40. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 41. 

Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 145 Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i 

Malmö med Israels deltagande 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö 

med Israels deltagande 
• Förslag till besvarande KSAU 240402 Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö 

med Israels deltagande 
• Följebrev - Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö med Israels deltagande 
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§ 114 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Åtgärder för 
en bättre bostadsförsörjning 

STK-2024-151 
 
Sammanfattning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet inkom den 15 januari 2024 med en remiss till 
Malmö stad av promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning. I promemorian 
föreslås bland annat att kommunerna ska bli skyldiga att tillhandahålla hyresgarantier för 
barnfamiljer, det tydliggörs att kommunala bostadsförmedlingar får förmedla bostäder som 
reserverats eller utifrån förturer samt att kopplingen mellan bostadsförsörjning och 
markanvisningar ska tydliggöras. 
 
Ärendet har skickats på internremiss till arbetsmarknads- och socialnämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden och Boplats Syd, vilka har inkommit med 
yttranden. Stadskontoret har tagit fram förslag på yttrande utifrån dessa yttranden samt 
egna synpunkter. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att godkänna yttrandet och 
skicka det till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att kommunstyrelsen ska tillstyrka utredningens förslag. Anton 
Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar på följande ändring i avsnitt 4.2 i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till yttrande: 

Texten "Malmö stad är samtidigt även positiv till att det tydliggörs att en kommunal 
bostadsförmedling har möjlighet att förmedla bostäder genom reservationer eller förturer" 
ska strykas och ersättas med texten "Malmö stad är inte positiv till förslaget om att en 
kommunal bostadsförmedling tydligare ska ha möjlighet att förmedla bostäder genom 
förturer i den kommunala bostadskön. Det riskerar att urholka just det förtroendet och den 
trovärdighet man i meningen innan så tydligt markerar är viktigt". 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 42. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 43. 
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Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Boplats Syd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §157 med reservation (M) Remiss Landsbygds- 

och infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
• Förslag till yttrande KSAU 240408 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 45 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remissvar Boplats Syd AB 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240321 § 95 muntlig Reservation (M) 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning REMISSVERSION 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en bättre 

bostadsförsörjning 
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§ 115 Anhållan från kulturnämnden om medel för genomförande av 
Beyond the obvious 

STK-2024-536 
 
Ärendet utgår från dagens sammanträde. 
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§ 116 Avrop av medel för Öppna Malmö 2024 

STK-2024-613 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har gett stadskontoret i uppdrag (den 15 april 2020 i § 124) att utveckla 
stadens arbete mot diskriminering och antisemitism. Uppdraget finansieras inom 
kommunstyrelsens befintliga ram mot diskriminering och för en öppen stad. Delar av 
arbetet bedrivs idag inom ramen för konceptet Öppna Malmö, som drivs av 
kulturnämnden med hjälp av en förvaltningsövergripande styrgrupp. 
 
Under 2024 genomförs och planeras en lång rad aktiviteter inom ramen för Öppna Malmö. 
Sammantaget planerar den förvaltningsövergripande styrgruppen för Öppna Malmö 
insatser som bedöms kosta 5 000 000 kronor under 2024. Förslaget är att dessa medel 
överförs från kommunstyrelsen anslag till förfogande. Inför 2025 föreslås en översyn av 
konceptet för att skapa en långsiktighet och på ett tydligare sätt bidra till stadens samlade 
arbete med inkludering och delaktighet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar kulturnämnden 5 000 000 kronor för att genomföra 
det förvaltningsövergripande arbetet Öppna Malmö med finansiering ur 
kommunstyrelsen anslag till förfogande. 
  

2. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att under 2024 i samverkan med 
kulturförvaltningen, grundskoleförvaltningen och fritidsförvaltningen genomföra 
en översyn av Öppna Malmö i syfte att skapa långsiktighet och på ett tydligare 
sätt bidra till stadens samlade arbete med inkludering och delaktighet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Anders Skans (V) yrkar att i samband med signaturarrangemang under året avsätta en del 
av medlen för att uppmärksamma stadens solidaritetsarbete för Palestina. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 44. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 45. 
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Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §159  Avrop av medel för Öppna Malmö 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Avrop av medel för Öppna Malmö 2024 
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§ 117 Avsiktsförklaring gällande framtida köp av negativa 
utsläppscertifikat 

STK-2024-513 
 
Sammanfattning 
Sysav AB har inkommit med ett erbjudande om framtida köp av negativa utsläppscertifikat 
som en del i att nå Malmö stads klimatmål. Malmö stad har som mål att vara en grön stad 
som leder klimatomställningen. Malmö är en föregångare när det gäller minskade utsläpp av 
växthusgaser och ska vara en klimatneutral stad år 2030. Sysav AB är ett delägt bolag och 
står för 25 procent av Malmös fossila utsläpp. Sysav utreder förutsättningarna att uppföra 
en anläggning som teknisk ska kunna omhänderta koldioxid. En CCUS-anläggning är en 
kritisk förutsättning för att stadens mål om klimatneutralitet ska uppnås år 2030. 
 
I ärende STK-2024-477 beslutade kommunstyrelsen den 11 mars 2024, att ställa sig bakom 
Sysav ABs letter of support till stöd för ansökan om EU-medel för att utreda 
förutsättningarna för att omhänderta koldioxid från sitt avfallskraftvärmeverk. 
 
Föreliggande ärende har beretts i dialog med miljöförvaltningen. Stadskontoret föreslår 
kommunstyrelsen att godkänna förslag till avsiktsförklaring avseende framtida köp av 
negativa utsläppsrätter under år 2026. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen meddelar Sysav AB sin avsikt att köpa framtida negativa 
utsläppscertifikat under år 2026. 
  

2. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att underteckna 
avsiktsförklaringen. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 46. 

Beslutet skickas till  
Sysav AB 
Miljönämnden 
Stadskontoret, Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §160  Avsiktsförklaring gällande framtida köp av 

negativa utsläppscertifikat 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Avsiktsförklaring gällande framtida köp av 

negativa utsläppscertifikat 
• Framställan till Malmö Stad avsiktsförklaring 19 mars 2024 
• Avsiktsförklaring Malmö stad negativa utsläppscertifikat och SYSAV 
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§ 118 Förslag på särskild hantering av kostnader för säkerhetsåtgärder 
vid aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under Eurovision Song 
Contest 2024 

STK-2024-570 
 
Sammanfattning 
För att möjliggöra en fungerande hantering av uppkomna säkerhetskostnader i samband 
med Eurovision Song Contest föreslår stadskontoret att de nämnder som får ökade 
kostnader utöver budgeterade, för säkerhetsåtgärder vid aktiviteter som Malmö stad har 
åtagit sig under Eurovision Song Contest genom avtal med Sveriges television, tillåts göra 
ett negativt resultat motsvarande dessa kostnader. Vilka kostnader som definieras som 
säkerhetskostnader fastställs i dialog med stadskontorets enhet för säkerhet- och beredskap.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen och övriga nämnder som får 
ökade kostnader utöver budgeterade, för säkerhetsåtgärder vid aktiviteter som 
Malmö stad har åtagit sig under Eurovision Song Contest 2024 genom avtal med 
Sveriges television, tillåts göra ett negativt resultat motsvarande dessa kostnader. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 
47. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 48. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §161 Förslag på särskild hantering av kostnader 

för säkerhetsåtgärder vid aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under 
Eurovision Song Contest 2024 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Förslag på särskild hantering av kostnader för 
säkerhetsåtgärder vid aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under Eurovision 
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§ 119 Bildande av Malmö Energi och Hållbarhet AB 

STK-2023-865 
 
Sammanfattning 
Energiförsörjning och digital infrastruktur är två kritiska samhällsfunktioner för Malmös 
hushåll, företag och stadens verksamheter. Malmö stad ska arbeta för att säkra en tillräcklig, 
prisvärd och hållbar elförsörjning, men också för att stärka rådigheten över 
energiförsörjningen i Malmö. I Malmö stads budget 2024 fastställs det att Malmös 
energiförsörjning är avgörande för möjligheten att bygga bostäder, utveckla industrin och 
möta klimatomställningens behov av förnybar energi. År 2030 ska Malmö försörjas till 100 
procent av återvunnen och förnybar energi, i enlighet med Malmö stads miljöprogram och 
energistrategi. Mer behöver göras för att säkerställa rimliga och förutsägbara energipriser 
för dem som bor och verkar i Malmö, och för att stärka Malmö stads rådighet över stadens 
energiförsörjning. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att Malmö Energi och Hållbarhet AB bildas i syfte 
att stärka rådigheten över energiförsörjningen, stadsnät och sammanhängande verksamhet i 
Malmö. Det nya bolaget föreslås vara ett helägt kommunalt bolag och ägas av Malmö 
Stadshus AB, Malmö stads moderbolag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner överlåtelse av stadens samtliga aktier i 
Kungsparken AB till Malmö Stadshus AB, org.nr. 556453-9608, för en 
köpeskilling om 180 000 kronor. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner ändring av firma för Kungsparken AB till 
Malmö Energi och Hållbarhet AB eller till annat närliggande namn. 
  

3. Kommunfullmäktige godkänner framlagt förslag till ny bolagsordning för 
Kungsparken AB. 
  

4. Kommunfullmäktige godkänner att gällande generella ägardirektiv för 
kommunens helägda aktiebolag även ska gälla för Kungsparken AB. 
  

5. Kommunfullmäktige utser styrelse och lekmannarevisorer i Kungsparken AB i 
särskilt valärende. 
  

6. Kommunfullmäktige uppdrar åt Kungsparken AB att hålla extra bolagsstämma 
och anta framlagda förslag till bolagsordning och anta gällande generella 
ägardirektiv för Malmö kommuns helägda aktiebolag samt därmed ändra 
bolagets firma till Malmö Energi och Hållbarhet AB eller till annat närliggande 
namn. 
  

7. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att under 2024 återkomma 
med övriga åtgärder som kan krävas avseende bolagsbildning samt förslag på 
närmare verksamhetsinnehåll, verksamhetsöverlåtelser och finansiering av 
energibolaget som redovisats i ärendet. 
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Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att 
komplettera ärendet med förslag på närmare verksamhetsinnehåll, verksamhetsöverlåtelser 
och finansiering av energibolag. I andra hand yrkar Helena Nanne (M) avslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar avslag. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i första hand i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
I andra hand yrkar Magnus Olsson (SD) bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter proposition på bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 49. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet 
idag till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 50. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §163 med reservation (M) Bildande av Malmö 

Energi och Hållbarhet AB 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Bildande av Malmö Energi och Hållbarhet AB 
• Förslag till bolagsordning för Malmö Energi och Hållbarhet AB 
• Generella ägardirektiv för Malmö stads helägda aktiebolag (KF 200429 §100) 

 

72



Bilaga 1      
       
   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 3 Redovisning av delegationsbeslut 
 

Kommunstyrelsen får redovisat vid varje sammanträde beslut som har tagits på delegation. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har exempelvis tagit beslut i frågan om att anvisa högst en miljon 
kronor per enskilt tillfälle till MAFF för Malmö Industry Days. Vi vill påtala att hade vi suttit med 
i arbetsutskottet hade vi inte verkat för att bevilja några pengar för detta projekt. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 2      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1707 Remiss Länsstyrelsen Skåne – Handlingsplan för ekologiskt 
funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 2019-2030 
(period 2024-2026) 
 

Länsstyrelsen Skåne har remitterat förslag till Handlingsplan för ekologiskt funktionella landskap 
– Insatsområden för grön infrastruktur 2019–2030 (period 2024–2026) till Malmö stad för 
synpunkter. Kommunstyrelsen har översänt ärendet tillmiljöförvaltningen, stadsbyggnadskontoret 
och fastighets- och gatukontoret för yttrande. Den remitterade handlingsplanen är omfattande och 
innehåller en mängd åtgärder. En prioritering av åtgärderna saknas och en tydlig samordning av 
genomförandet krävs.  

 

Sverigedemokraterna ser positivt på att Länsstyrelsen Skåne i sak tar ett övergripande grepp om en 
handlingsplan för just ekologiskt funktionella landskap. Malmö stad skriver i sitt yttrande att 
förtätning är mer eller mindre den enda lösningen. Problematiken i detta är att förtätningen medför 
flertalet negativa konsekvenser. Att behöva bygga ut över huvud taget bör vara den allra först frågan 
– finns verkligen behovet? Kan möjligheterna tillgodoses inom befintliga tomter eller fastigheter? 
Att bygga ut på odlingsbar mark eller grönytor måste därmed jämföras i förhållande till andra 
möjligheter eller förtätning. Ytor som är exempelvis hårdgjorda och öde är en sak att bygga och 
använda, medan ytor för boende som annars saknar sin grönska måste bevaras. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 3        
         
   

Reservation 
 

6. Remiss Socialdepartementet - För barn och unga i samhällsvård (SOU 
2023:66) 
Det blir inte bättre att testa barn vid ett flertal tillfällen i skolan. Vänsterpartiet yrkade att de 
meningar om de negativa effekterna av tester som fanns i det ursprungliga förslaget till svar ska 
vara kvar. Det gäller att följande tre meningar ska vara kvar: 
”och Malmö stad ser därför inte någon uppenbar anledning till ytterligare reglering.” 
”Malmö stad ser inte ett behov av testning vid varje skolbyte.” 
”Att dessutom bli testad i alla ämnen ökar stressen vilket kan leda till att testresultaten blir 
missvisande.” 

 
När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 
 
Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Reservation 
 

11. Remiss Justitiedepartementet - Preskription av avlägsnandebeslut och 
vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 

Vänsterpartiet yrkade att Malmö stad ska avslå förslaget om förändringar i reglerna om 
preskription av beslut om avvisning och utvisning (gemensamt kallade avlägsnandebeslut) och 
återreseförbud som inte meddelats av allmän domstol. Flera civilsamhällesorganisationer har 
under lång tid pekat på både godtycklighet avseende Migrationsverkets beslut men också på 
bristande kunskap gällande tex hbtqia+-flyktingar, där avslag i vissa fall kan innebära en 
dödsdom. Att då förhindra asylsökande från att få sitt fall prövat på nytt under en flera år lång 
period kommer inte att stärka vare sig rättssäkerheten eller asylprocessen.  
 
När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 
Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2024-344 Remiss Justitiedepartementet – Preskription av 
avlägsnandebeslut och vissa frågor om återreseförbud (SOU 2024:10) 
 

Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över rubricerat delbetänkande, i vilket det föreslås bland 
annat förändrade regler om preskription av beslut om avvisning och utvisning (gemensamt kallade 
avlägsnandebeslut) och återreseförbud som inte meddelats av allmän domstol 

Förslaget till yttrande är i sak positivt, och vi Sverigedemokrater ser detta som en positiv 
förflyttning i lagstiftningen. Däremot ser vi på nationell nivå att den torde vara högre än idag, 
närmre sju år än förslaget om fem. Det är en positiv skärpning, men det tål att se över om det inte 
är ännu rimligare att hårdra lagstiftningen på detta område ännu mer. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

12. Remiss Justitiedepartementet - Ett starkare skydd för offentliganställda mot 
våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) 

I yttrandet föreslår kommunstyrelsen att möjligheten att dölja uppgifter kring beslutsfattare i de 
fall det förekommer en risk för hot och våld gentemot enskilda handläggare ska utredas. Vi anser 
att det förslaget innebär en rättsosäkerhet och en maktförflyttning mellan individ och myndighet. 
Mot bakgrund av detta föreslog vi att under rubriken 13.9 stryka första stycket och ersätta det 
med följande formulering: ”Att dölja uppgifter kring beslutsfattare innebär en rättsosäkerhet och 
en förflyttning av makt mellan individ och myndighet. Malmö stad anser att den enskilda 
individen ska få ta del av uppgifter kring beslutsfattare. I de fall det förekommer en risk för hot 
och våld gentemot enskilda handläggare bör myndighetschef eller annan person i ledande 
position kunna stå som beslutsfattare." 

När vårt yrkande avslogs reserverar vi oss. 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1754 Remiss från Boverket- Förslag till föreskrifter om regionplan. 
 

Region Skåne är en av tre regioner som i dag enligt lag ska ta fram regionplaner och därmed berörs 
av förslaget om föreskrifter om regionplan. Boverket föreslår nya föreskrifter för att precisera 
kravet i 2 kap. 5c § plan och byggförordningen. 

Vi Sverigedemokrater vill dock lyfta att vi inte var för regionalplan då vi anser att kommunernas 
möjlighet att planera sin stad är en viktig del i det kommunala självstyret. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

STK-2023-1689 Ansökan från Fryshuset Malmö om verksamhetsstöd för åren 
2024-2026 

Fryshuset Malmö har inkommit med en ansökan till kommunstyrelsen om årligt ekonomiskt stöd 
på 2 000 000 kronor för perioden 2024-2026. Det handlar om totalt sex miljoner kronor av Malmös 
skattepengar som ska gå till Fryshuset Malmö under perioden. 

Vi Sverigedemokrater har inte undgått Sydsvenskans granskningar och avslöjanden om Fryshuset. 
Det blir därmed ytterst märkligt och oansvarigt att bevilja Fryshuset ekonomiska medel utifrån det 
som har dels framkommit i granskningarna, dels att kommunens egen granskning inte har 
presenterats, vilket kommunstyrelsen beslutade skulle redovisas på kommunstyrelsens 
sammanträde i april. Det underlaget som finns i detta ärende är inte tillräckligt för att kunna på 
goda grunder bevilja Fryshuset pengar.  

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 16. Ansökan från Fryshuset Malmö om verksamhetsstöd för åren 2024–
2026 

En av slutsatserna efter den granskning som genomfördes av Fryshusets verksamhet i Malmö 
under 2023 var att det fanns ett behov av att revidera kommunstyrelsens riktlinjer för 
bidragsgivning och detta arbete har initierats, men ännu inte levererats. 

Moderaterna och Centerpartiet vill understryka att det är angeläget att detta sker skyndsamt. 
Malmöborna måste kunna vara trygga med att deras pengar går till rätt saker och att det sker än 
tillräcklig uppföljning för att säkerställa att deras satsade pengar har givit önskad effekt. 

Moderaterna och Centerpartiet tycker också det är anmärkningsvärt att inga resonemang finns i 
ärendet kring faktumet att ovan nämnda granskning har genomförts under det gångna året, 
slutsatser kring granskningen och vilka avvägningar den har inneburit kring beslutet att fortsatt 
bevilja ekonomiskt stöd.  

Det är viktigt att kommunstyrelsen i alla lägen agerar som ett föredöme för resten av 
organisationen avseende ordning och reda och noggrann uppföljning vid bidragsgivning med 
Malmöbornas pengar. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
  
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
  
 
Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
  



Bilaga 10      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2022-1296 Återrapportering av beviljad ansökan från Yalla Trappan om 
bidrag till projekt Yalla lotsar - För mammors ökade egenmakt och inkludering 

Yalla Trappan beviljades 1 500 000 kronor från kommunstyrelsens anslag för projekt och 
utredningar till projektet Yalla Lotsar för 2023. Yalla Trappan har nu inkommit med en 
återrapportering av beviljade medel. Förslaget är att återrapporteringen godkänns 

Sverigedemokraterna ser detta som ytterligare ett projekt där det faktiska utfallet av dessa möten 
inte redovisas. Utifrån den återrapportering som har gjorts framgår det att antalet möten har ökat 
signifikant. Däremot måste detta ses i ljuset av antalet unika möten som har gjorts, antalet lotsar 
och deras anställningsgrad samt kostnaden för själva projektet. Vi har inte varit för detta projekt 
från början och ser heller inte anledning befatta sig med en annan ställning i denna fråga. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1699 Återrapportering av beviljade medel till Malmö Mot 
Diskriminering 2023 

Malmö mot Diskriminering (MMD) har genom ett inriktningsbeslut (STK 2023–446) fått möjlighet 
att avropa medel om 1 345 000 kronor för 2023, 2024 och 2025. Föreningen har under en längre 
tid fått medel från Malmö stad och såväl stadskontoret som övriga förvaltningar har under flera år 
tagit del av kunskapshöjande insatser om att motverka och hantera diskriminering i olika former. 
Med bakgrund av detta inkommer MMD med en redovisning av hur medlen nyttjats i 
verksamheten. Föreningen fick under 2023 verksamhetsstöd om 1 345 000 kronor. MMD har 
inkommit med en årsredovisning och verksamhetsberättelse. 

Sverigedemokraterna har inte velat bevilja MMD några ekonomiska medel. Sverige har ett 
rättsväsende och lagstiftning som ska följas. Diskrimineringslagstiftningen finns och ska följas. 
Exempelvis har de bara gjort 39 insatser och haft två huvudförhandlingar i domstol. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

STK-2023-1698 Bidrag Malmö Mot Diskriminering 2024  
 
Malmö mot Diskriminering (MMD) har genom ett inriktningsbeslut (STK 2023–446) fått möjlighet 
att avropa medel om 1 345 000 kronor för 2023, 2024 och 2025. I ärendet beslutade 
kommunstyrelsen att ge stadskontoret i uppdrag att inför varje nytt budgetår under perioden 2024–
2025 initiera ett ärende som innebär att kommunstyrelsen fattar beslut om bidrag för Malmö mot 
Diskriminerings grundverksamhet.  
 
Malmö stad har en pressad ekonomi och styret drar ner på välfärden. I det läget måste vi prioritera 
kärnverksamhet. Då kan vi inte ställa oss bakom den här typen av satsningar som inte ingår i det 
kommunala uppdraget. Det finns redan en lagstiftning att luta sig mot som DO om någon utsätts 
för diskriminering.  
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

20. Förslag till fördelning av kommunstyrelsens medel för strategiska 
jobbsatsningar 2024 
 

Centerpartiet anser att de satsningar som genomförs med särskilt fokus på teknologi inom 
strategiska jobbsatsningar 2024 är ambitiöst. Vi ställer oss dock tveksamma till om det här 
förslaget verkligen bygger Malmö till en mer jämställd stad och om satsningen verkligen riktar sig 
till den målgrupp som befinner sig längst utanför arbetsmarknaden i Malmö idag.  

Vi anser att det hade varit konkretare att ge stöd och support till de som står längst från arbete 
idag till att exempelvis kunna starta och driva egen verksamhet. I förslaget är det även svårt att se 
i nuläget hur satsningen skulle bidra till att just den gruppen blir mer självförsörjande.  

Centerpartiet yrkade därför i första hand på en återremiss, så att förslaget kunde utredas hur den 
grupp som idag är längst ifrån arbetsmarknaden gynnas i förslaget, och i andra hand bifall då vi 
inte heller vill försena processen för initiativ inom området. Vi ställer oss också frågan om 
fördelningen av medel verkligen är stadens enskilda ansvar, då satsningen hade mycket väl kunnat 
vara genomarbetat via idéburet offentligt partnerskap med universitetet och de ideella 
organisationerna.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån till vårt förslag om återremiss.  

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Anton Sauer (C)   
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Reservation 
 

STK-2024-359 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens medel för strategiska 
jobbsatsningar 2024  
 
Strategiska jobbsatsningar är utvecklingsmedel som kommunstyrelsen fördelar till berörda 
nämnder för särskilda insatser som bedöms öka måluppfyllelsen för kommunfullmäktigemålet 
Malmö stad ska verka för att öka andelen Malmöbor som är självförsörjande. Medlen ska bidra till 
kommunfullmäktigemålet genom att fokusera på nytänkande idéer och utvecklingsinsatser som 
nämnderna bedömer har särskilt stor effekt på måluppfyllelsen. 
 
Vi yrkade avslag på att-satserna 1-3 i förslaget till beslut. Vi saknar evidens eller underlag som kan 
styrka att förslagen ger någon positiv effekt tillbaka. Vi noterar också att stora internationella 
aktörer är involverade. Stora multinationella företag som själva kan finansiera den här typen 
satsningar som marknaden både kan och borde hantera själva.   
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 21.Fördelning av medel inom staden ur klimatstrategisk budget 2024 
 

Moderaterna och Centerpartiet har inga invändningar mot de tillskott som görs till nämnderna i 
ärendet, men vi vill samtidigt understryka att ärendet i stor utsträckning utgör symbolpolitik 
snarare än ett långsiktigt strategiskt arbete. 

De medel som fördelas är en väldigt liten pott i jämförelse med det klimatarbete som nämnderna 
redan genomför i sin ordinarie verksamhet. 

Det ger naturligtvis bättre medial potential för den styrande minoriteten att göra på det här sättet, 
där pengar fördelas ut under året till projekt. Men det skulle ge betydligt mer effekt för Malmö 
stads klimatarbete att se till att verksamheten kan arbeta långsiktigt med tydliga 
budgetförutsättningar. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
  
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
  
 
Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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Särskilt yttrande 
 

24. Ekonomisk prognos per februari 2024 - Funktionsstödsnämnden 
 

I ljuset av den senaste ekonomiska prognosen för Funktionsstödsnämnden per februari 2024 och 
med beaktande av de utmaningar som fortfarande kvarstår i Malmö, anser Moderaterna och 
Centerpartiet att arbetet går åt rätt håll men att ytterligare åtgärder behövs för att säkerställa en 
hållbar ekonomisk framtid för nämndens verksamheter. 

Det är glädjande att se att det inte förväntas några större budgetavvikelser för hela 2024 och att 
vissa delar av verksamheten, som bostad med särskild service och daglig verksamhet, visar på 
positiva resultat utan signifikanta avvikelser. Vi är däremot oroade över det fortsatta underskottet 
inom personlig assistans och hemtjänsten, här har styret allt för länge varit för passiva.  

Moderaterna och Centerpartiet har tidigare lagt initiativ för att förbättra effektiviteten och 
resursanvändningen inom funktionsstödsnämndens ansvarsområden. Dessa initiativ har bland 
annat fokuserat på att förbättra de operativa processerna och säkerställa en mer strategisk 
resursfördelning till de verksamheter som behöver dem mest. Vi stöder de pågående satsningar 
att utveckla transparenta resursfördelningsmodeller och relevanta nyckeltal som ska bidra till en 
effektivare verksamhetsstyrning. Det är dock viktigt att vi ser en konkret och mätbar förbättring i 
de kommande rapporterna framöver. 

För att fullt ut stödja dessa ansträngningar, förväntar vi oss en fortsatt öppen och regelbunden 
dialog mellan nämnd, kommunstyrelsen och resterande av fullmäktige. Vi vill se en bättre 
äldrevård och personlig assistans inom staden.  

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)  

 

Med instämmande av 

Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M)    
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Särskilt yttrande 
 

STK-2024-78 Ekonomisk prognos per februari 2024 Funktionsstödsnämnden. 
 

I samband med ärendet, Ekonomisk prognos per oktober 2023 beslutade kommunstyrelsen att 
anmoda funktionsstödsnämnden att under mars 2024 inkomma till kommunstyrelsen med en extra 
helårsprognos per februari 2024. 

Kommunstyrelsen har att godkänna rapporten från funktionsstödsnämnden, vi vill dock lyfta den 
underfinansiering som nämnden haft. Med ökade kostnader och svårigheten att kunna bygga nya 
boenden i kombination med ett ökat antal brukare ser vi det som en självklarhet att nämnden 
behöver extra tillskott men även får klara direktiv om att hålla budget och därefter prioritera. 

Det är tydligt att verksamheten tillåtits utan åtgärd att kunna öka på sina kostnader utan åtgärd, 
vilket vi anser vara problematiskt och direkt oansvarigt. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Särskilt yttrande 
 

26. Kompetensförsörjningsgap och handlingsplaner Malmö stad 2023 
 

I anslutning till kompetensförsörjningsrapporten för 2023 vill Moderaterna och Centerpartiet 
framföra en oro över de pågående och ökade kompetensgap inom viktiga yrkesgrupper i Malmö. 
Vi noterar i rapporterna att de pekar på en alltmer oroande utveckling där kvalitetsmåtten inte 
bara försämras inom områden, utan att försämringen även sprider sig till fler yrkeskategorier än 
tidigare. Det är djupt oroande att personalomsättningen fortsätter att öka och att detta i synnerhet 
gäller yrkesgrupper som är avgörande för kvaliteten på de tjänster som erbjuds Malmös invånare. 

Det är av yttersta vikt att staden vidtar konkreta och verksamma åtgärder för att motverka den 
höga personalomsättningen och de kompetensbrister som råder. Vi hoppas att arbetet intensifiera 
med att genomföra strukturerade avgångssamtal för att identifiera orsakerna till varför 
medarbetare väljer att lämna sina tjänster. Det är likaså kritiskt att förbättra arbetsförhållandena 
för chefer som arbetar i första linjen, som ofta bär ett orimligt tungt ansvar.  

Moderaterna och Centerpartiet vill framhäva vikten av att öka andelen utbildade undersköterskor 
inom vården. Det är oacceptabelt att nästan en fjärdedel av de som påbörjar sin utbildning inte 
fullföljer dem.  

För att Malmö stad ska kunna stå stark i konkurrensen om kvalificerad personal från andra delar 
av Sverige, måste stadens ledning också visa upp en konkret plan för hur man avser att bli en mer 
attraktiv arbetsgivare. Det innefattar att erbjuda konkurrenskraftiga arbetsvillkor, att arbeta för en 
förbättrad arbetsmiljö och att se till att medarbetare trivs på arbetet. 

 
Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)  

 

Med instämmande av 

Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M)    
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Särskilt yttrande 
 

STK-2023-288 Kompetensförsörjningsgap och handlingsplaner Malmö stad 
2023 

Enligt beslutad process för kompetensförsörjning (2016) i Malmö stad genomförs och redovisas 

kompetensanalyser från samtliga nämnder vartannat år. I detta ärende redovisasrapporten 

Sammanställning av Malmö Stads nämnders kompetensgap, riskanalyser och planer 2023 samt 

Rapport - Kompetensförsörjning plan Kommunstyrelsen 2023 tillkommunstyrelsen. 

 

Sverigedemokraterna ser det som väldigt oroväckande att kompetensförsörjningsgapet är så pass 

stort inom vissa sektorer såsom skola, äldrevården och socialtjänsten. Det är viktigt, både i antal 

medarbetare, tjänster och erfarenhet se till att minimera kompetensförsörjningsgapet så gott som 

det går. Det krävs en organisation med tillräcklig kompetens för att kunna bedriva en bra 

verksamhet, framför allt då gentemot Malmöborna. 

 

Intensifiering av arbetet med att bibehålla och rekrytera för att minska kompetensförsörjningsgapet 

är därmed av största vikt. Aktuella insatser måste utvärderas och drivas vidare, förändras eller 

rentav avvecklas om det visar sig att det skulle vara kontraproduktivt. Malmö stad måste bli ledande 

i frågan om att vara en god och attraktiv arbetsgivare där individer vill arbeta, samtidigt som vi 

finner plats i organisationen där de behövs. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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27.  Personalredovisning 2023 

Förslagen till åtgärder som föreslås utifrån personalredovisningen saknar viktiga åtgärder för det 
stora antalet anställda i Malmö stad. Vänsterpartiet yrkade följande: 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera samtliga förvaltningars och 
bolags arbete med antidiskriminering och ta fram en strategisk plan för att främja 
mångfald, jämställdhet och antidiskriminering.  

2. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att utreda hur företagshälsovård kan ske i 
egen regi 

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera Malmö stads 
rehabiliteringsprocess och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på åtgärder för 
förbättringar i densamma 

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera och sammanställa en 
gemensam strategisk plan för kompetensförsörjning i Malmö stads alla förvaltningar. 

5. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att identifiera behov av insatser och 
utveckling för att förbättra personalens arbetsmiljö. 

 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 

 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 27. Personalredovisning 2023 

Att Malmö stads personalredovisning för 2023 har identifierat rekryteringsproblem och fortsatt 
relativt hög personalomsättning bland sjuksköterskor, undersköterskor och socialsekreterare är en 
situation som måste tas på allvar.  

Den höga personalomsättningen inom dessa nyckelsektorer drabbar kvaliteten på den omsorg 
som tillhandahålls till samhällets mest sårbara. Kontinuitet är avgörande inom både hälso- och 
socialvård för att bygga upp och upprätthålla relationer med klienter, vilket är en förutsättning för 
effektivt stöd och behandling. Avsaknaden av kontinuitet kan i sin tur leda till misstag, 
försummelser och en allmän känsla av osäkerhet och missnöje bland Malmöborna.  

Den höga personalomsättningen och svårigheterna med att rekrytera skapar en extra belastning 
på befintlig personal, vilket skapar en ond cirkel av arbetsplatsmissnöje och ytterligare 
omsättning.  

Vidare är Moderaterna och Centerpartiet särskilt oroliga för situationen inom 
funktionsstödsnämndens verksamhet. Bristen på politiskt ledarskap har skapat en ansträngd 
arbetssituation för personalen och nu krävs stora åtgärder för att få balans i såväl verksamhet som 
ekonomi. Den typen av åtgärder skapar alltid oro i organisationen med risk för ytterligare 
arbetsmiljöproblem.  

Utsatta och sårbara Malmöbor ska mötas av en trygg och värdig välfärd. Sättet som den styrande 
minoriteten har prioriterat har inte skapat goda förutsättningar för personalen att förverkliga 
detta. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
  
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
  
 
Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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Särskilt yttrande 
 

STK-2024-286 Personalredovisning 2023 
 
Vi återkommer i fullmäktige med våra synpunkter. Dock noterar vi i rapporten att hot eller våld, 
chock, rädsla samt Annan orsak var de största övergripande kategorierna för arbetsolyckor. Hot 
eller våld, chock, rädsla har minskat något i jämförelse med föregående år, från 862 till 839. Av 
anmälningarna inom denna kategori har 75 % skett i hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen och 
funktionsstödsförvaltningen. Även grundskoleförvaltningen stod för en betydande del av 
anmälningarna av arbetsskada inom denna kategori, ca 17 %. 
 
 Ej handlagda ärenden i Agera uppgick till totalt 2 121. Motsvarande siffra vid uttag för 2022 var 1 
798 vilket innebär en ökning. Stadskontoret kommer att göra en uppföljning av vad som ligger 
bakom dessa siffror under 2024. Statistiken för ej handlagda ärenden avser att chef har mottagit ett 
ärende för handläggning men att chefen inte har handlagt ärendet för att komma vidare i processen. 
 
Bland de femton största yrkesgrupperna ökade personalomsättningen för sjuksköterskor, 
undersköterskor och stödassistenter (LSS) under 2023 jämfört med föregående år. I övriga 
yrkesgrupper minskade personalomsättningen. Störst minskning ägde rum i yrkeskategorierna 
lokalvårdare, socialsekreterare myndighet BoU samt grundskollärare. 
 
Graden av att spegla Malmöborna vad gäller utländsk bakgrund skiljde sig åt i de olika 
yrkeskategorierna i Malmö stad. Andelen medarbetare med utländsk bakgrund har ökat inom alla 
de stora yrkeskategorierna förutom ämneslärare. Närmast att spegla Malmöborna vad gäller 
utländsk bakgrund av dessa yrkeskategorier var yrkeskategorin Stödassistent LSS (52,3 %). 
 
Vi har länge motsatt oss mål av typen att graden av att spegla Malmöborna vad gäller utländsk 
bakgrund. Vi menar att det inte är nödvändigt. Rätt person på rätt plats oavsett kön, ålder och 
bakgrund. Positiv särbehandling kan leda till att andra grupper riskeras att särbehandlas.  
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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28.  Begäran från stadsbyggnadsnämnden om uppdrag att ta fram en strategi 
för Malmös stadskärna 
Vänsterpartiet yrkade att det tillägg som tekniska nämnden gjorde ska vara med i beslutet. I 
stadskontorets förslag är det borttaget. Det tillägget lyder: 

Det är en avsaknad av miljö- och hållbarhetsperspektiv i uppdragen, viktiga 
utgångspunkter för att stadens gemensamma miljöpolicy ska följas och utvecklas. 
Naturvärden liksom trafik- och mobilitetsfrågor är avgörande för hur Malmös stadskärna, 
inte bara ska upplevas utan också vara en attraktiv del i Malmös framtida utformning. 

 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK 2023-417 Begäran från stadsbyggnadsnämnden om uppdrag att ta fram en 
strategi för Malmös stadskärna. 
 

Stadsbyggnadsnämnden har begärt uppdrag från kommunstyrelsen om att i nära samverkan med 
berörda nämnder att ta fram en strategi för utvecklingen av Malmös stadskärna. När strategin är 
framtagen kommer vi att ha möjlighet att ta ställning till denna.  

Vi vill dock redan nu lyft fram synpunkter i ärendet som visar vår inställning till ett par saker som 
mycket troligt kan finnas i det kommande förslaget. 

Vi kommer inte ställa oss bakom en bilfri stadskärna som hämmar möjligheten att kunna bedriva 
verksamhet och tvinga handlare att flytta till köpcentra utanför stadskärnan, denna strategi har vi 
kunnat se tydliga tecken på tidigare, främst kring sommargator som fått stora negativa effekter för 
handeln. Ett lugnare tempo där det finns möjlighet för parkering under kortare tidsperioder samt 
möjlighet till parkering i nära anslutning är en förutsättning för att detta ska fungera och inte bli en 
död del av staden. 

Ombyggnaden för superbussen är inget som Sverigedemokraterna ställt sig bakom, även detta har 
fått en stor påverkan för handlarna och vår uppfattning är att stadskärnan mått bättre av mindre 
och smidigare bussar. 

Vi ser inte heller fördelar med att förtäta i stadskärnan där det redan i dag är begränsat utrymme, 
där detta bör bevaras för god trivsel. Övriga frågor kring förutsättningar för ett rikt uteliv, trygg 
miljö och renlighet är frågor som vi återkommer till när det finns en färdig strategi att ta ställning 
till. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp   
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29. Årsredovisning 2023 Malmö stad 

Vänsterpartiet yrkade: 

1. Att kommunfullmäktige uppdrar åt MKB att med tanke med sitt resultat sänka 
hyreshöjningen för år 2025 i sitt bestånd. MKBs uppdrag är inte att generera så stora 
överskott utan tillhandahålla lägenheter till rimliga hyror. 
 

2. Att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att ta fram vägledningar och metodstöd 
i arbetet med antidiskriminering och mänskliga rättigheter för nämnder och helägda 
bolag. 

 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 29. Årsredovisning 2023 Malmö stad 
 

Precis som Moderaterna och Centerpartiet har framfört ända sedan förra mandatperiodens 
början är vi djupt kritiska till att den styrande minoriteten låter kostnadsutvecklingen skena 
genom att i goda tider budgetera med nollresultat.  

De stora anpassningar som var tvungna att genomföras under 2023 är en direkt konsekvens av 
detta. Om man jämför med andra kommuner som säkerställt att bygga skyddsvallar mot en 
eskalerande kostnadsutveckling genom att orka prioritera och budgetera med överskott i goda 
tider så är deras anpassningsbehov oändligt mycket mindre än det som Malmö stads 
verksamheter tvingas att genomgå till följd av Socialdemokraternas politik. De senaste 10 åren 
har Malmö stad haft en personalkostnadsutveckling som varit dubbelt så hög som 
befolkningstillväxten, medan den svenska genomsnittskommunen marginellt minskat sina 
kostnader per capita. Ska Malmö klara den omställning som krävs av alla svenska kommuner till 
följd av den demografiska utvecklingen måste det bli slut på den socialdemokratiska 
spenderingsfesten.  

Moderaterna och Centerpartiet är fortsatt djupt kritiska till hanteringen under 2023 där 
funktionsstödsnämnden befrias från ansvar för det ekonomiska haveriet som den politiska 
ledningen orsakat. Det är sämsta tänkbara signal till Malmöborna att deras skattepengar hanteras 
på det sättet. 
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Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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Särskilt yttrande  
 

STK-2024-137 Årsredovisning 2023 Malmö stad  
 
Malmö är på många sätt en fantastisk stad. Vårt problem är som bekant att vi inte fullt ut nyttjar 
vår kapacitet och resurser. Sveriges ekonomi krympte under 2023 och arbetsmarknaden har börjat 
visa svaghetstecken. För Malmös del syns detta bland annat i att andelen inskrivna hos 
Arbetsförmedlingen har ökat med 0,9 procentenheter, vilket är en större ökning än i riket. Samtidigt 
har arbetslösheten i Skåne inte varit så låg på 15 år, vilket ger ett bra utgångsläge för att möta 
lågkonjunkturen. Malmö har fortsatt en kompetensbrist och matchningsproblematik på 
arbetsmarknaden.  
 
Malmö stad ska vara en organisation fri från diskriminering och medarbetarna ska spegla 
Malmöbornas skilda bakgrunder och erfarenheter. Mångfald och jämställdhet är en viktig del i både 
arbetsmiljö- och kompetensförsörjningsarbetet. Malmö har tyvärr en importerad antisemitism och 
hederskultur som även finns i våra verksamheter. Här måste kommunledningen börja ta sitt ansvar 
för att trycka tillbaka detta. 
 
I övrigt återkommer vi med våra synpunkter i fullmäktige.  
 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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32. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
 

Moderaterna och Centerpartiet är i huvudsak positiva till lokalbehovsplanen men anser att det 
finns förbättringspotential. Lokalbehovsplaneringen måste ha bästa möjliga resurshushållning 
som ledstjärna och fortlöpande söka förbättringsmöjligheter mot bakgrund av att det är stora 
kostnader förknippade med lokaler och lokalanvändning hos stadens verksamheter. Ett flexibelt, 
ändamålsenligt lokalbestånd, samverkan och samutnyttjande är mycket viktigt. I sammanhanget 
vill vi från vår sida understryka att det inte är acceptabelt att lokalbehovet gällande exempelvis ett 
nytt konstmuseum i Malmö fortfarande, efter flera decennier ännu inte är tillgodosett.  

Det är också angeläget att Malmös lokaler används och vårdas utifrån en omsorgsfull och 
kostnadseffektiv underhållsplanering. Det finns tyvärr exempel på verksamheter idag där eftersatt 
underhåll lett till uppbyggnad av en stor underhållsskuld som till sist blir ofrånkomlig att ta hand 
om till stora kostnader. Dessutom skapar lokaler med bristande underhåll en otrivsam arbetsmiljö 
för personalen och påverkar berörda malmöbor på ett negativt sätt. Vi har länge begärt en 
effektivare lokalbehovsplanering och lokalanvändning med en mer omsorgsfull 
underhållsplanering så att det framöver inte byggs upp fler kostsamma underhållsberg för 
kommunen. Vi yrkade därför på återremiss av lokalförsörjningsplanen så att det i detalj tas fram 
hur samverkan mellan staden och aktörer som utnyttjar staden lokaler kan förbättras, i andra 
hand avslag då vi anser att staden inte gjort tillräckligt inom lokalbehovsplanen.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag.  

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fäldt (M)                Anton Sauer (C)            

 

Med instämmande av 

Farishta Sulaiman (M).             John Eklöf (M)                   Tony Rahm (M)   
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32.  Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
Vänsterpartiet yrkade på följande tillägg: 

Eget ägande 
Vi i Vänsterpartiet anser att kommunen i huvudsak ska äga de lokalerna som behövs för 
välfärdsverksamheterna, då har vi egen rådighet över lokalerna. Det ger oss en bättre 
planeringsmöjlighet och lägre driftskostnader. 

Förskolorna 
I ett läge där Malmös förskolor behöver förbättras och barngrupperna drastiskt behöver minskas 
borde Malmö stad satsa på att bygga mer och därigenom kunna minska barngrupperna. Detta 
hade inneburit mervärden som bättre arbetsmiljö, bättre verksamhet, bättre mående hos personal 
och barn och som en följd av detta enklare nyrekrytering och ett mycket bättre Malmö. 

LSS bostäder 
I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9) Bostad med 
särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild service för vuxna enligt 
9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör vara belägen i 
nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. Socialstyrelsen är 
även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör ha tre till fem boende 
(Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS 2002:9 medger dock en 
acceptans för fler boende under förutsättning att de boendes goda levnadsvillkor inte åsidosätts. 
När Funktionsstödsnämnden skickade Funktionsstödsprogrammet på remiss var brukar- och 
anhörigorganisationerna tydliga; de vill se framtidens LSS boenden byggde enligt Socialstyrelsens 
rekommendationer på tre till fem boende per gruppbostad. I den förslagna lokalbehovsplanen 
byggs det gruppbostäder med i huvudsak med sex boende.  

Trygghetsboende 
Vi vill att lokalförsörjningsplanen ska planera för biståndsbedömda trygghetsboende i kommunal 
regi. 

Lokaler ska kunna nyttjas av föreningslivet 
Vänsterpartiet vill att när vi bygger nya lokaler ska dessa anpassas för att kunna användas av 
föreningslivet utanför det ordinarie användandet. 

Värmestuga 
Vi vill att det i lokalförsörjningsplanen ska finnas planer var värmestugor för de hemlösa ska 
finnas varje vinter. 

Yrkanden: 

1. Välfärdslokalerna ska i huvudsak ägas av kommunen 
2. Vi ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per barngrupp 



3. LSS bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per boende är 
norm 

4. Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen 
5. Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie verksamhet är 

stängd 
6. En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen.  

 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1703 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
 
Sverigedemokraterna instämde i moderaternas förslag om återremiss i ärendet och anmälde därmed 
en muntlig reservation i den delen. Eftersom befolkningstillväxten i staden är ojämnt fördelad och 
framför allt koncentrerad till utbyggnadsområdena, såsom Hyllievång, Limhamns sjöstad och 
Västra hamnen, är det tillkommande behovet av kommunal service ojämnt fördelad. För att 
tillgodose detta behov krävs en utbyggnad av verksamhetslokaler i utbyggnadsområdena utan att 
antalet förskolebarn och grundskolelever ökar i motsvarande utsträckning på helheten. 
Sammantaget gör denna situation att både förskolenämnden och grundskolenämnden ser en risk 
för att lokalkostnadernas andel av deras totala kostnader kommer att öka framöver. Vi menar att 
detta är ett resultat kopplat till dålig stadsplanering. Vi vill särskilt lyfta behoven i Malmö 
kapacitetsbrist på badhus/simanläggningar och ishallar. 
 
I övrigt återkommer vi i fullmäktige.  
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 33. Justering av avgift vid ansökan om godkännande att starta 
fristående förskola 
 
Ärendet behandlar införande av en högre avgift vid ansökan om att starta fristående förskola. 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade avslag till ärendet, men då vårt förslag inte vann gehör 
valde vi att reservera oss mot beslutet. 

Malmös politiska styre har uppenbara problem med att fristående aktörer bedriver skol-, 
utbildnings- eller omsorgsverksamhet. Ett införande av en högre avgift, motiverad med en 
skrattretande beräkningsmodell, är ytterligare ett skott mot alla de som bedriver eller vill bedriva 
verksamhet.  

Så länge vi har ett system där kommunen har tillsynsansvar över fristående verksamheter, och 
därför sköter tillsyn över verksamhet som konkurrerar med den egna kommunala verksamheten, 
är det även principiellt problematiskt att införa en avgift för enbart en ansökan. Bara för att man 
kan, så behöver inte Malmö vara en av de kommuner som försvårar etablering för fristående 
aktörer. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
  
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
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33. Justering av avgift vid ansökan om godkännande att starta fristående 
förskola 

Granskningen av privata verksamheter ska inte belasta den kommunala budgeten. Vänsterpartiet 
yrkade att avgiften ska höjas till samma nivå som Skolinspektionen, det vill säga 75 000 kronor. 
Detta även för att minska antalet oseriösa sökande. 

 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2024-293 Justering av avgift vid ansökan om godkännande att starta 
fristående förskola 

Den som ansöker om att godkännas som enskild huvudman för en förskola genomnyetablering av 
en fristående förskoleenhet i Malmö eller ansöker om att godkännas som ny enskild huvudman för 
en befintlig förskoleverksamhet i Malmö måste idag betala en avgift om 25 000 kronor. Avgiften 
infördes 2019 genom beslut av kommunfullmäktige den 19 juni 2019 (STK-2019-131). 
Förskoleförvaltningen har utrett om det finns skäl att höja avgiften. Den nya avgiften föreslås börja 
gälla från och med den 1 juni 2024. 
 
Sverigedemokraterna noterar en avsevärd höjning, grundad på en modell där det framgår av 
underlaget hur det är uträknat. Detta måste framför allt ställas i proportion till aktörernas möjlighet 
att betala en sådan avgift. Kraven har blivit tydligare och hårdare sedan 2019. Sett till trenden torde 
inte en avgift i sig utgöra ett hinder, enligt underlaget. Själva storleken på avgiften i sig måste även 
ses i ljuset av vilka reella omkostnader en fristående huvudman har.  

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 34. Införande av avgift vid ansökan om godkännande att starta enskild 
pedagogisk omsorg 
 
Ärendet behandlar införande av en avgift vid ansökan om att starta fristående förskola. 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade avslag till ärendet, men då vårt förslag inte vann gehör 
valde vi att reservera oss mot beslutet. 

Malmös politiska styre har uppenbara problem med att fristående aktörer bedriver skol-, 
utbildnings- eller omsorgsverksamhet. Ett införande av en avgift, motiverad med en skrattretande 
beräkningsmodell, är ytterligare ett skott mot alla de som bedriver eller vill bedriva verksamhet.  

Så länge vi har ett system där kommunen har tillsynsansvar över fristående verksamheter, och 
därför sköter tillsyn över verksamhet som konkurrerar med den egna kommunala verksamheten, 
är det även principiellt problematiskt att införa en avgift för enbart en ansökan. Bara för att man 
kan, så behöver inte Malmö vara en av de kommuner som försvårar etablering för fristående 
aktörer. 
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Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
  
 
Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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34. Införande av avgift vid ansökan om godkännande att starta enskild 
pedagogisk omsorg 

Granskningen av privata verksamheter ska inte belasta den kommunala budgeten. Vänsterpartiet 
yrkade att avgiften ska höjas till samma nivå som Skolinspektionen, det vill säga 75 000 kronor. 
Detta även för att minska antalet oseriösa sökande. 
 
När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2024-294 Införande av avgift vid ansökan om godkännande att starta 
enskild pedagogisk omsorg 

En enskild kan, efter ansökan hos kommunen, godkännas som huvudman för pedagogisk omsorg. 
Enligt skollagen ska ett godkännande avse ett särskilt verksamhetsställe. Förskoleförvaltningen har 
utrett om det finns skäl att ta ut en avgift för en sådan ansökan. Mot bakgrund av denna utredning 
föreslår stadskontoret att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att en ansökningsavgift om 33 000 kronor införs. Motsvarande avgift finns 
sedan 2019 efter beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2019 i § 145 (STK-2019-131), för den 
som ansöker om att godkännas som enskild huvudman för fristående förskoleenhet, eller för den 
som ansöker om att godkännas som ny enskild huvudman för en befintlig förskoleverksamhet. 
Förslaget är att den nya avgiften börja gälla från och med den 1 juni 2024. 

Sverigedemokraterna menar att införandet av denna avgift måste framför allt ställas i proportion 
till aktörernas möjlighet att betala en sådan avgift. Kraven har blivit tydligare och hårdare sedan 
2019. Själva storleken på avgiften i sig måste även ses i ljuset av vilka reella omkostnader en 
fristående huvudman har.  

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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35.  Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Ängslätts förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 
I underlaget framgår att friytan inomhus inte riktigt uppnår stadsbyggnads- och miljönämndens 
riktlinjer för friyta. Även om det rör sig om en marginell minskning av friytan, anser vi att det är 
av vikt att förskolor planeras så att riktlinjerna för friyta kan tillgodoses. 

Vänsterpartiet yrkade därför att förskolan planeras för det antalet barn som möjliggör att 
tillgodose stadsbyggnads- och miljönämndens riktlinjer för friyta både inom- och utomhus. 

 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Ärende 35. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Ängslätts förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 
 

Moderaterna vill – återigen – utrycka hur beklämmande Och pedagogiskt omotiverade de 
kommunegna reglerna gällande byggnation och etablering av förskolor är. Ingen pedagogisk 
instans eller lagtext stöttar de kommunegna regler som Malmö har, regler som resulterar i oerhört 
dyra byggprojekt och ett ineffektivt byggnationssätt. När vi dessutom återigen är i en situation där 
det fattas förskoleplatser i vissa av stadens delar, anser Moderaterna att mer borde göras för att 
alla stadens barn ska kunna få en förskoleplats nära hemmet. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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Ärende 36. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Hammars parks förskola inom fastigheten Limhamn 
154:376 
 

Moderaterna vill – återigen – utrycka hur beklämmande Och pedagogiskt omotiverade de 
kommunegna reglerna gällande byggnation och etablering av förskolor är. Ingen pedagogisk 
instans eller lagtext stöttar de kommunegna regler som Malmö har, regler som resulterar i oerhört 
dyra byggprojekt och ett ineffektivt byggnationssätt. När vi dessutom återigen är i en situation där 
det fattas förskoleplatser i vissa av stadens delar, anser Moderaterna att mer borde göras för att 
alla stadens barn ska kunna få en förskoleplats nära hemmet. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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STK-2024-353 Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö med Israels 
deltagande 

Ett Malmöinitiativ har publicerats om att Eurovision Song Contest (ESC) inte ska planeras och 
genomföras i Malmö med Israels deltagande. Initiativet har nått 100 röster och har därför 
överlämnats till kommunstyrelsen för hantering. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 
kommunstyrelsen besluta att kommunstyrelsen besvarar Malmöinitiativet om att Eurovision Song 
Contest inte ska planeras och genomföras i Malmö med Israels deltagande medhänvisning till vad 
som redovisas i ärendet. 

Sverigedemokraterna ser det som självklart att beslutet om vilka länder som får vara med i tävlingen 
är upp till organisatören EBU. EBU har 68 medlemmar, som representerar 112 organisationer i 56 
länder. Medlemmarna i EBU har bedömt att det israeliska public service-bolaget uppfyller allakrav 
för att få delta i tävlingen. Under sammanträdet yrkade vi därmed följande: 

Att kommunstyrelsen avslår Malmöinitiativet om att Eurovision Song Contest inte ska 
planeras och genomföras i Malmö med Israels deltagande medhänvisning till vad som 
redovisas i ärendet. 

Initiativet ska därmed inte besvaras, utan med bestämdhet avslås, med anledning av vad som har 
anförts ovan. 

 

Då vi inte fick gehör för ovanstående reserverade vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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42.  Malmöinitiativet - Ingen Eurovision i Malmö med Israels deltagande 

Vänsterpartiet föreslår att Malmöinitiativet besvaras med följande åtgärder: 

1. Kommunstyrelsen i Malmö stad uppmanar EBU, som är arrangör, att utesluta Israel från 
Eurovisiontävlingen på grund av Israels krigsbrott och folkmord på palestinier i Gaza. Vi 
kan inte anordna en musikfest med Israel som deltagande land i nuvarande läge. 
Kommunstyrelsen vill att arrangemanget ska bli ett positivt arrangemang vilket 
omöjliggörs av Israels medverkan.  
 

2. Malmö stad ska inom ramen för sina arrangemang arrangera en solidaritetsscen för 
Palestina där lokala artister som vill visa sitt stöd för Palestina kan uppträda. 

 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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43. Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en 
bättre bostadsförsörjning 

Vänsterpartiet yrkade på att stryka följande text: “Malmö stad är samtidigt även positiv till att det 
tydliggörs att en kommunal bostadsförmedling har möjlighet att förmedla bostäder genom 
reservationer eller förturer.” under stycket med rubrik “4.2 Tydligare möjligheter till reservation 
och förturer” på sidan 3 till förmån för: “Malmö stad är inte positiv till förslaget om att en 
kommunal bostadsförmedling tydligare ska ha möjlighet att förmedla bostäder genom förturer i 
den kommunala bostadskön. Det riskerar att urholka just det förtroendet och den trovärdighet 
man i meningen innan så tydligt markerar är viktigt.” 
 
När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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43. Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Åtgärder för en 
bättre bostadsförsörjning 

 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att kommunstyrelsen skulle tillstyrka utredningens förslag. 

Moderaterna och Centerpartiet ser förslaget om kommunala bostadsgarantier som ett effektivt 
verktyg för att möjliggöra en trygg bostadssituation för barnfamiljer. Vi vill samtidigt understryka 
att det är angeläget att garantierna begränsas till de familjer där de är helt nödvändiga för att 
möjliggöra för familjen att skaffa en permanent bostad och där alternativet till hyresgaranti annars 
skulle vara en för kommunen dyrare insats.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10  
  
 
Helena Nanne (M)           Håkan Fäldt (M)             Anton Sauer (C)   
  
 
Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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STK-2024-613 Avrop av medel för Öppna Malmö 2024 

Kommunstyrelsen har gett stadskontoret i uppdrag (2020-04-15 KS §124) att utvecklastadens 
arbete mot diskriminering och antisemitism. Uppdraget finansieras inomkommunstyrelsens 
befintliga ram mot diskriminering och för en öppen stad. Delar av arbetet bedrivs idag inom ramen 
för konceptet Öppna Malmö, som drivs av kulturnämnden med hjälp av en 
förvaltningsövergripande styrgrupp. Under 2024 genomförs och planeras en lång rad aktiviteter 
inom ramen för Öppna Malmö. Sammantaget planerar den förvaltningsövergripande styrgruppen 
för Öppna Malmöinsatser som bedöms kosta 5 000 000 kronor under 2024. Förslaget är att dessa 
medelöverförs från kommunstyrelsen anslag till förfogande. Inför 2025 föreslås en översyn av 
konceptet för att skapa en långsiktighet och på ett tydligare sätt bidra till stadens samlade arbete 
med inkludering och delaktighet. 

Sverigedemokraterna har varit negativa till Öppna Malmö sedan tidigare. Då har det även varit 
tydligt vad de olika projekten inom rambudgeten har varit. I detta ärende framgår det att 
styrgruppen har det ansvaret. Eftersom det då heller inte framgår hur mycket medel som avses 
användas till respektive projekt yrkade vi, med anledning av ovanstående, avslag på förslaget till 
beslut. 

 

Då vi inte fick gehör för ovanstående reserverar vi oss mot beslutet.  

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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45. Avrop av medel för Öppna Malmö 2024 

Vänsterpartiet yrkade att i samband med signaturarrangemang under året avsätta en del av 
medlen för att uppmärksamma stadens solidaritetsarbete för Palestina. 

 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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STK-2024-513 Avsiktsförklaring gällande framtida köp av negativa 
utsläppscertifikat 

Sysav AB har inkommit med ett erbjudande om framtida köp av negativa utsläppscertifikat som en 
del i att nå Malmö stads klimatmål. Malmö stad har som mål att vara en grön stad som leder 
klimatomställningen. Malmö är en föregångare när det gäller minskade utsläpp av växthusgaser och 
ska vara en klimatneutral stad år 2030. Sysav AB är ett delägt bolag och står för 25 procent av 
Malmös fossila utsläpp. Sysav utreder förutsättningarna att uppföra en anläggning som teknisk ska 
kunna omhänderta koldioxid.  

Sverigedemokraterna vill med detta särskilda yttrande påtala vikten av att inte förpliktiga sig i någon 
större utsträckning gentemot Sysav gällande negativa utsläppscertifikat, utifall att idén inte skulle 
vara bärande eller visa sig fungera.  

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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47. Förslag på särskild hantering av kostnader för säkerhetsåtgärder vid 
aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under Eurovision Song Contest 2024 

Vänsterpartiet anser att det är orimligt att skriva avtal som ger Malmö stads skattebetalare ansvar 
att betala för kostnader som är utanför stadens kontroll. Att skriva avtal som inte har en budget 
och en rimlig fördelning av kostnader som ska vara kända i förväg är inte försvarbart. 

Nu sitter vi med detta och för oss är det självklart att respektive nämnd inte ska ta ansvaret utan 
att det ska ske kommuncentralt. 

 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande  
 

STK-2024-570 Förslag på särskild hantering av kostnader för säkerhetsåtgärder 
vid aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under Eurovision Song Contest 
2024 
 
För att möjliggöra en fungerande hantering av uppkomna säkerhetskostnader i samband med 
Eurovision Song Contest föreslår stadskontoret att de nämnder som får ökade kostnader utöver 
budgeterade, för säkerhetsåtgärder vid aktiviteter som Malmö stad har åtagit sig under Eurovision 
Song Contest genom avtal med Sveriges television, tillåts göra ett negativt resultat motsvarande 
dessa kostnader. Vilka kostnader som definieras som säkerhetskostnader fastställs i dialog med 
stadskontorets enhet för säkerhet- och beredskap.   
 
Vi har precis som övriga partier i fullmäktige välkomnat Eurovision till Malmö. Igen kunde förutse 
det som nu pågår i vår omvärld. Som stad kan vi inte bedriva utrikespolitik och vi tycker olika om 
hur densamma bör bedrivas. Det vi dock kan påverka är att inte politisera Eurovision och dess 
kringverksamheter. Det är djupt olyckligt om extremister hotar arrangemanget och försöker störa 
ut sidoverksamheten. Detta drabbar Malmö och malmöborna negativt i form av ökade kostnader 
för säkerhet och trygghet.   
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 49         
          
    

Reservation 
 

Ärende 48. Bildande av Malmö Energi och Hållbarhet AB 
 

Moderaterna yrkade i första hand på återremiss till stadskontoret för att komplettera ärendet med 
förslag på närmare verksamhetsinnehåll, verksamhetsöverlåtelser och finansiering av energibolag.  

I andra hand yrkade vi att ärendet ska avslås i händelse av att vårt återremissyrkande förkastas.  

Innan politiken tar ställning till om bolaget ska bildas är det rimligt att ha fått presenterat för sig 
vilken verksamhet som ska bedrivas i bolaget. Annars föreligger ingen möjlighet att göra en 
bedömning kring vilka risker och möjligheter som är förknippade med planerna.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av  
 
 
Farishta Sulaiman (M)         John Eklöf (M)           Tony Rahm (M) 
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STK-2023-865 Bildande av Malmö Energi och Hållbarhet AB  
 
Energiförsörjning och digital infrastruktur är två kritiska samhällsfunktioner för Malmös hushåll, 
företag och stadens verksamheter. Malmö stad ska arbeta för att säkra en tillräcklig, prisvärd och 
hållbar elförsörjning, men också för att stärka rådigheten över energiförsörjningen i Malmö. I 
Malmö stads budget 2024 fastställs det att Malmös energiförsörjning är avgörande för möjligheten 
att bygga bostäder, utveckla industrin och möta klimatomställningens behov av förnybar energi. År 
2030 ska Malmö försörjas till 100 procent av återvunnen och förnybar energi, i enlighet med Malmö 
stads miljöprogram och energistrategi. Mer behöver göras för att säkerställa rimliga och 
förutsägbara energipriser för dem som bor och verkar i Malmö, och för att stärka Malmö stads 
rådighet över stadens energiförsörjning. 
 
Vi ställde oss bakom moderaternas förslag i kommunstyrelsen kopplat till återremiss av ärendet. Vi 
återkommer med vårt ställningstagande i fullmäktige. Klart är dock att vi ställer bakom förslaget av 
bildandet av Malmö Energi AB. Dock hade vi gärna sett en annan inriktning kopplat till mål och 
inriktning. 
 
 

Kommunstyrelsen 2024-04-10 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 


